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TIL REPRESENTANTENE 

I henhold til gjeldende lover for Norske Elghundklubbers Forbund innkalles de valgte representanter til 

DET 44. ORDINÆRE REPRESENTANTSKAPSMØTE I NEKF 
Lørdag 24.april 2020 kl.09.00 

 

 

DAGSORDEN 
 

1.21 Godkjenning av representantenes fullmakter  
 61 delegater med totalt 6440 stemmer  
    
2.21 Godkjenning av innkalling 
 Ord til saken: 
 44 Kamilla Engen 
  
 Innkallingen godkjennes 
 
3.21 Godkjenning av saksliste 

Ord til saken: 
  10 Lars Jørgen Lassen 
  45 Helge Jakobsen 
  Leder Endre Stakkerud 
   
  Innkallingen godkjennes 

 
4.21 4.1.21 Valg av protokollførere  

Forbundssekretær Elin Elg Trøen 
 
4.2.21 Valg av tellekorps   
Smartvote ved produksjon 
        

5.21  Valg av 2 personer til å undertegne protokollen 
 Kjell Erik Skaug, Hedmark EHK og Eivind Lindseth, Vestfold EHK. 
 
6.21 Lov- og kontrollkomiteens erklæring       
7.21 Forbundsstyrets årsberetning for 2020       
8.21 Forbundsstyrets årsregnskap med revisors beretning for 2019 
 Rapport fra granskningsutvalget 
9.21 Forbundsstyrets årsregnskap med revisors beretning for 2020 
10.21 Forbundsstyrets budsjett for 2021 
RS saker 2021 
11.21 FS-sak  Revidering av lover for Norske Elghundklubbers forbund - FS 

  11.1.21 Revidering av lover for Norske Elghundklubbers forbund ς OOEHK 
  11.2.21 Revidering av lover for Norske Elghundklubbers forbund ς Nord-Trøndelag EHK 
  11.3.21 Revidering av lover for Norske Elghundklubbers forbund ς Troms EHK 
  11.4.21 RS-ordførernes tilgang til innkalling og deltakelse FS-møteneςNord-Trøndelag EHK 
  11.5.21 Lovsak om møte og stemmerett områdeklubber ς Nord Trøndelag EHK 
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12.21 FS-sak Revidering av jaktprøveregler Løshund ς FS 
  12.1.21 Revidering av jaktprøveregler Løshund ς Nord-Trøndelag EHK 
  12.2.21 Revidering av jaktprøveregler Løshund ς Telemark EHK 
  12.3.21 Revidering av jaktprøveregler Løshund ς OOEHK 
  12.4.21 Revidering av jaktprøveregler Løshund ς Østerdalen EHK 
  12.5.21 Revidering av jaktprøveregler Løshund ς Troms EHK 
 13.21 FS-sak Revidering av jaktprøveregler Bandhund -FS 
  13.1.21 Revidering av jaktprøveregler Bandhund ς Nord-Trøndelag EHK 
  13.2.21 Revidering av jaktprøveregler Bandhund ς OOEHK 
  13.3.21 Revidering av jaktprøveregler Bandhund ς Troms EHK 
 14.21 FS-sak  Nye championatregler jakt løs- og bandhund -FS 
  14.1.21 Nye championatregler jakt løs- og bandhund ς Jotunfjell Fjordane EHK 
  14.2.21 Nye championatregler jakt løs- og bandhund ς Telemark EHK 
  14.3.21 Nye championatregler jakt løs- og bandhund ς OOEHK 
  14.4.21 Nye championatregler jakt løs- og bandhund ς Østerdalen EHK 
  14.5.21 Nye championatregler jakt løs- og bandhund ς Finnmark EHK 
  14.6.21 Nye championatregler jakt løs- og bandhund ς Gudbrandsdalen EHK 
  14.7.21 Nye championatregler jakt løs- og bandhund ς Hedmark EHK 
  14.8.21 Nye championatregler jakt løs- og bandhund ς Nord-Trøndelag EHK 
  14.9.21 Nye championatregler jakt løs- og bandhund ς Troms EHK 
 15.21 FS-sak Unghundchampionat jakt ς FS 
  15.1.21 Unghundchampionat jakt ς Jotunfjell Fjordane EHK 
  15.2.21 Unghundchampionat jakt ς Nord-Trøndelag EHK 
  15.3.21 Unghundchampionat jakt ς OOEHK 
  15.4.21 Unghundchampionat jakt ς Telemark EHK 
 16.21 FS-sak Endring i krav for avlshunder NEG ς FS 
  16.1.21 Endring i krav for avlshunder NEG ς Nord-Trøndelag EHK 
  16.2.21 Endring i krav for avlshunder NEG ς Buskerud EHK 
  16.3.21 Endring i krav for avlshunder NEG ς OOEHK 
  16.4.21 Endring i krav for avlshunder NEG ς Telemark EHK 
 17.21 Rekruttering av utstillingsdommere ς Vestoppland EHK 
 18.21 Vedrørende fokus på elghundrasenes eksteriør ς Nord-Trøndelag EHK 
 19.21 BLUP-Indeksering av løshundprøver ς Aust Agder EHK 
 20.21 Kontingenten til Norsk Kennel Klubb ς OOEHK 
 21.21 Utstillingschampionat hos vestsibirsk laika ς OOEHK 
 22.21 Utstillingschampionat 3xCK ς Nord-Trøndelag EHK 
 23.21    Tidspunkt revidering av jaktchampionatreglene for løs-og bandhund ς GEHK 
 24.21 Valg 
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Sak 6.21 Lov og kontrollkomiteens erklæring 2020 
 
LOV OG KONTROLLKOMITEENS (LKK) ERKLÆRING TIL RS 2021  
  
Lov- og kontrollkomiteen har i 2020 bestått av Øystein Lindteigen, Johan Stokkeland og leder Ole A. Løite.  
  
Sittende LKK har fungert siden RS i september 2020, og all kontakt internt i komiteen for denne periode har 
vært telefonisk eller per e-post.  
  
LKK sine oppgaver er definert i lovverket, og i egen instruks. Dette er noen av punktene i lovverket:  
«LKKs oppgave er på vegne av RS å føre løpende kontroll med NEKFs totale virksomhet», videre «LKK skal 
ivareta overholdelse, tolkninger av NEKFs lover, regler, og vedtak fattet av alle NEKFs ƻǊƎŀƴŜǊη ΧΦ  
 

og dette er et punk i instruksen LKK forholder seg til:  
«Under sin kontroll av NEKFs totale virksomhet skal LKK følge utviklingen av regnskap i forhold til budsjett 
når LKK finner dette ønskelig. Videre påligger det LKK å ivareta overholdelse, tolkninger av NEKFs lover, 
regler, og vedtak fattet av alle NEKFs organer»  
  
Med bakgrunn i lovverk og instruks gir LKK følgende korte erklæring på driften av NEKF:  
Leder av LKK har deltatt på tre digitale møter, to FS-møter og ledermøte FS hadde med alle lederne i 
områdeklubbene.   
 

Slik LKK oppfatter driften av NEKF er den i tråd med gjeldende regelverk, og LKK mener forbundet blir drevet 
på en god og tilfredsstillende måte. Dette gjelder oppfølging av tidligere RS vedtak, god økonomistyring og 
god styring av driften.  
  
Videre har LKK gitt sin uttale til en lovtolkning, og en uttale vedr.  honorar til styreleder og nestleder med 
bakgrunn i at RS ble avholdt fem måneder senere enn normalen.  LKK sine uttaler er tatt til etterretning. 

  

Leder av LKK er av FS-leder holdt løpende orientert om økonomisaken mot tidligere FS-leder, men LKK 
har ikke vært direkte involvert i saken. LKK er av den oppfatning at FS har håndtert denne saken iht. bestilling 
fra RS da saken kom opp i 2020.  
  
Det er kun FS som LKK har hatt kontakt med siden RS 2020, men registrer at komiteer og utvalg 
også jobber innenfor de muligheter instrukser gir.  
  
  
Gjerstad 28.02.2021 
 

 

Johan Stokkeland /s/                Øystein Lindeteigen  /s/                         Ole A. Løite /s/   
 
Ole A Løite leste Lov- og Kontrollkomiteens erklæring. 

 

RS tar Lov- og Kontrollkomiteens erklæring til etterretning 
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Sak 7.21 Årsmeldinger Norske Elghundklubbers Forbund 2020  
 

Forbundsstyrets (FS) årsmelding 
Norske Elghundklubbers forbundsstyre valgt på RS 2020 har bestått av: 
Leder   Endre A. Stakkerud      Oslo-området EHK 
Nestleder Arve Olav Sæter Sør-Trøndelag EHK 
Styremedlem  Camilla H Repshus          Hedmark EHK 
Styremedlem  Leif Einar Olsen       Jotunfjell Fjordane EHK 
Styremedlem Eivind Haugseth           Østerdalen EHK 
 
1. Vara  Jon Erling Skåtan Vest-Agder EHK  
2. Vara   Solvar Norheim  Troms EHK (trakk seg pr e-post 04.10.2020) 
 
Medlemstall pr. 31.12.19: 6133                
Medlemstall pr. 31.12.20: 6623 
Dette gir en gledelig økning på hele 8,33 % i medlemstallet.  
 
Det er avholdt 14 forbundsstyremøter i perioden. På grunn av Covid-19 pandemien er de fleste styremøter 
avholdt som Teams-møter. Det er også avholdt et ledermøte på teams med våre områdeklubber. I tillegg har 
det vært løpende kontakt pr telefon og e-post gjennom hele året. FS har behandlet 132 ordinære saker i løpet 
av året. Alle styrereferater er sendt til områdeklubbene og er samtidig lagt ut på forbundets hjemmeside.  
 
NEKF er representert i NKKs hovedstyre, jakthundkomiteen, dommerutdanningskomiteen og valgkomite og i 
flere arbeidsgrupper i NKK gjennom året. NKKs RS ble utsatt og avholdes 20.03.2021. 
 
For oss alle har det siste året vært spesielt og krevende. Arbeidet i NEKF har også blitt påvirket av at vi 
vinteren 2020 ble rammet av Covid-19 pandemien. 12. mars 2020 bestemte regjeringen at mye av samfunnet 
skulle stenges ned i kampen mot denne viruspandemien. Dette har i svært stor grad gjort arbeidet i NEKF og 
områdeklubbende krevende. Vi har opplevd at både forbundsstyret og områdeklubbene har levd i mye uvisse 
om hvordan våre aktiviteter skulle og kunne gjennomføres. Dette gjaldt både møteaktivitet, jaktprøver og 
utstillinger.  
 
Til tross for at Cocvid-19 pandemien er forbundsstyret tilfreds med at områdeklubbene har vært 
tilpasningsdyktige og vist en kreativitet i å finne løsninger for klubbenes arrangementer tilpasset de 
restriksjoner som myndighetene har iverksatt. Det er tilfredsstillende for forbundsstyret å se denne 
tilpasningsdyktigheten som er utvist i vår organisasjon. Det er gjennomført både utstillinger og jaktprøver i 
denne krevende perioden. Forbundsstyret ønsker å gi honnør til alle de områdeklubbene som har klart å 
opprettholde en god aktivitet selv i disse tider. 
 
Den mest dramatiske virkningen av Covid-19 pandemien var at Norsk Kennel Klub på grunn av denne 
viruspandemien fikk særdeles store økonomiske problemer. Dette ble forsterket ved at vi høsten 2019 ble var 
rammet av en mystisk hundesykdom som rammet store deler av NKK sin virksomhet. NKK har mye av sitt 
inntektsgrunnlag fra utstillinger og da spesielt de stor internasjonale utstillingene som gjennomføres i NKK sin 
regi.  Når denne organisasjonen gjennom mer enn et år mister sitt inntekstgrunnlag fra utstillingsaktiviteter 
ga dette en dramatisk økonomisk situasjon for NKK. 
 
Uten tilførsel av økonomiske midler meldte styret i NKK at aktivitetene ikke kunne videreføres. Norsk 
hundeavl vil ved en konkurs i NKK lide store tap og ikke kunne gjennomføres på et forsvarlig vis. Våren 2020 
ble det da satt i gang en redningsaksjon for å sikre NKK en overlevelse. Dette ble gjort ved at det ble gitt gaver 
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fra klubber, forbunds og enkeltpersoner. Det ble også gitt tilsagn om betydelig lånefinansiering av driften i 
NKK. Denne dugnaden ga NKK en tilførsel av likviditet som hjalp klubben over den mest akutte krisen. 
 
Selv om NKK gjennom denne redningsaksjonen ble sikret på kort sikt avdekket dette likevel at det måtte tas 
store grep for å gjøre organisasjonen mer økonomisk robust. Det ble foretatt en gjennomgang av 
administrasjonen med en betydelig nedbemanning. I perioder var opp mot 75 % av administrasjonen 
permittert. I etterkant har forbundsstyret i NKK satt i gang en full gjennomgang av all aktivitet for å bygge en 
robust organisasjon som kan betjene Hundenorge i fremtiden. Dette er et arbeid som er i gang, men vil 
fortsette også utover i det kommende året. 
 
Representantskapsmøte 2020. 
På grunn av nedstengingen av landet ble det etter hvert klart for forbundsstyret at det ikke lot seg 
gjennomføre et ordinært representantskapsmøte i slutten av april 2020. Det daværende forbundsstyre tok da 
kontakt med lov og kontroll komiteen og representantskapets ordførere for å avgjøre gjennomføringen av RS 
2020. Disse instansene vedtok da sammen å avlyse RS.  
 
Det ble en del reaksjon fra mange områdeklubber på at forbundsstyret overlot avgjørelsen med å avlyse RS til 
to instanser i NEKF som ifølge lovene til NEKF ikke er tillagt myndighet til å fatte slike vedtak. Forbundsstyret 
mottak da brev fra 13 områdeklubber som anmodet om at vedtaket om avlysning av RS ble omgjort og at 
områdeklubben ble involvert i en slik avgjørelse i henhold til forbundets lover. Forbundsstyret oppretthold 
vedtaket om avlysning av RS og det ble da fremsatt krav om ekstraordinært RS fra klubbene. Etter 
kommunikasjon mellom områdeklubbene og forbundsstyret ble resultatet at det ble berammet et ordinært 
RS 4. september 2020.  
 
Da det i forkant av RS 2020 ble avdekket økonomisk mislighold i NEKF godkjente ikke RS det fremlagte 
regnskapet for 2019. RS vedtok at FS skulle nedsette et utvalg for å gå igjennom de økonomiske forhold og en 
gjennomgang av den økonomiske rapportering og administrative rutiner i NEKF. Gruppen som består av 
Haakon F. Borgen, Nils P. Hagen og Endre Stakkerud skal avgi sin rapport til RS 2021. 
 
Komiteer og utvalg 
I etterkant av RS 2020 ble komiteer og utvalg gjennomgått, og det ble foretatt enkelte naturlige endringer i 
sammensetningen i noen av komiteene og utvalgene.   
 
Komiteene og utvalgene har etter vår oppfatning gjort en meget god jobb gjennom året. FS har brukt 
komiteer og utvalg som saksbehandlere og ekspertise innen sine fagfelt, og dette har fungert meget bra. Det 
er viktig at dette arbeide fungerer og FS retter en stor takk til alle for verdifull innsats! 
 
Nordisk samarbeid 
RS har gjennom flere vedtak gitt klare føringer om at det nordiske samarbeidet skal intensiveres og 

videreutvikles. Først og fremst har dette samarbeidet bestått av arbeidet med å harmonisere 

jaktprøvereglene for løshund. Resultatet av dette arbeidet vil nå bli lagt fram til vedtak i de enkelte lands 

beslutningsorganer. FS har etter RS i september, tatt initiativ til å realisere den virksomhetsplan for NÄU som 

ble vedtatt i mai 2016. Det ble avholdt et digitalt møte innen NÄU i desember hvor alle landene ga sin 

tilslutning til dette, og det ble vedtatt en plan for å bemanne styringsgruppen og arbeidsgruppene for avl og 

data.  

Forbundsstyret er nå tilfreds med at arbeidet i NÄU er gjenopptatt og håper dette kan avstedkomme et felles 

nordisk samarbeid i avlsarbeidet på våre felles hundepopulasjoner. Da i særdeleshet Jämthund og Norsk 

Elghund Grå som har et felles utbredelsesområde i hele Norden. 
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Prøveregistrering NKK  
Prøveregistreringsløsning for NEKF var i utgangspunktet ikke prioritert før tidligst 2021 av NKK. Det ble 
avholdt flere møter med NKKs administrasjon hvor det ble enighet om å starte utviklingen med finansiell 
hjelp fra NEKF. Forbundsstyret bevilget derfor et lån på kr 370 000,- til NKK som var øremerket til utvikling av 
dette programmet. Programmet ble ferdigstilt og ble tatt i bruk av både bandhund og løshund for 
prøvesesongen 2020 og får av brukerne svært gode tilbakemeldinger.  
 
Revidering jaktprøveregler 
Jaktprøvekomiteene og avlsutvalgene hadde sitt første arbeidsmøte høsten 2019. Jaktprøvekomiteene ble 
gitt fullmakt til å sende ut første utkast på høring, med svarfrist 15.1 2020.  
 
Løshundkomiteen 

Siden RS ved flere anledninger har vedtatt at det Nordiske samarbeidet skal intensiveres, så la dette føringer 

på hva som kunne og burde endres. Det er løshund-komiteen som har kjørt prosessen, og det har vært et 

nært samarbeid mellom de tre nordiske landene i prosessen.  

 

I etterkant av første høringsrunde som ble gjennomført ved årsskifte 2019/2020, ble det arbeidet både i 

komite og i en Nordisk samarbeidsgruppe. Andre høringsrunde ble gjennomført tidlig på høsten 2020. 

På bakgrunn av både høringsrunder, intensjonen om og resultatet av det Nordiske samarbeidet ble det laget 

et forslag til nytt regelverk. Dette ble sendt FS til behandling som sak til RS 2021. Det som blir vedtatt på RS vil 

bli tatt i bruk høsten 2022 og det er da et ønske om at dette låses i 5 år. Forslaget som legges frem anses som 

svært likt for alle landene. I forslaget er det for Norges del svært få reelle endringer, det er Sverige som gjør 

de aller største tilpasninger og endringene. 

Bandhundkomiteen 
Etter første høringsrunde ved årsskifte 2019/2020, ble innkomne forslag bearbeidet og utkast til nye regler 

ble presentert i Elghunden nr. 2 2020. 

Etter andre høringsrunde i desember 2020, ble det gjort noen små endringer før forslag til nytt regelverk ble 

sendt FS for behandling som sak til RS 2021. 

 
Kompetansehevelse prøveledelse 
FS hadde planlagt å avholde kompetansekurs for prøveledernivå i mars 2020, med NKK-personell og 

utvalgsledere som kursholdere. Kurset har en varighet på 6 timer. Kurset ble utsatt til høsten 2020 pga. 

koronasituasjonen. NEKF fikk ikke avhold kurset høsten 2020, det planlegges nå å avholde kurset innen 

sommeren, enten fysisk eller over Teams.  

 
Avl 
FS har etter RS 2020 diskutert avlsarbeidet innen NEKF og har ambisjon om å prioritere dette i større grad 
fremover. FS planla å ha avl som tema i forbindelse med ledermøtet i januar 2021, men dette lot seg 
dessverre ikke gjøre av hensyn til smittevern. FS har imidlertid igangsatt arbeidet med å utarbeide en 
overordnet avlsstrategi som vi håper å kunne presentere våren 2021, etter at den har vært på høring hos 
avlsutvalgene.   
 
HD-utvalg             
Mandatet for HD-utvalget ble vedtatt på forbundsstyremøtet 13.12.2019, på bakgrunn av at NEKFs RS 2019 

vedtok følgende om arbeidet med HD: Forbundsstyret foreslår at vi inntil videre opprettholder vår nåværende 

praksis og avlskriterier for elghundrasene Norsk Elghund Grå og Norsk Elghund Sort. Forbundsstyret erkjenner 
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at dette er en svært vanskelig sak som ikke har noe entydig svar. For å ha rimelig tid til å sette seg inn i 

rapporten fra HD gruppa i NKK, og innhente nødvendige sakkyndige råd fra de relevante fagmiljøene (NMBU, 

veterinærene, NKK og andre) bør vi bruke noe mer tid før vi konkluderer i denne saken. Vi har et særskilt 

raseansvar for NEG og NES, så her må vi ta gode og bærekraftige beslutninger basert på fakta og kunnskap. Vi 

kan ikke tillate oss å feile i arbeidet med å videreutvikle nasjonalrasene. Forbundsstyret ønsker på denne 

bakgrunn å nedsette et HD-utvalg som har som målsetting å legge frem en faglig forankret anbefaling i saken 

for RS på et hensiktsmessig tidspunkt. 

HD-utvalgets arbeid var sak på sittende FS første styremøte 19. september. Flere medlemmer i HD-utvalget 

hadde trukket seg og utvalget ble reoppnevnt. Utvalg består nå av Jon Erling Skåtan (leder), Camilla Hartz 

Rapshus (AUNES), Isak Halvorsen (AUNEG), Arve Flatås (oppdretter NES), Eva Berdal Nygård (oppdretter 

NEG), samt Bente Rønning (fra tidligere FS). På samme møte ble det bevilget penger til en nasjonal 

helseundersøkelse for begge de to norske rasene.  

FS anså en helseundersøkelse som hensiktsmessig for å skaffe et bedre faktagrunnlag vedrørende helse og 

HD hos de to norske rasene ς sett ut ifra eieres synspunkt. På den måten vil en kunne sette HD-

problematikken inn i et helhetlig helseperspektiv. Helseundersøkelsen gjennomføres av professor i genetikk, 

Frode Lingaas NMBU/NKK, som har gjort tilsvarende undersøkelser for flere andre hunderaser. 

Undersøkelsen blir justert noe for å tilpasses HD-problematikken og de norske elghundrasene. 

For å få et representativt utvalg av populasjonene, er det ønskelig med besvarelse fra 20% av antall 

registrerte avkom i hver rase de siste 10 år. Det utgjør 397 svar fra NES eiere og 1760 svar fra NEG eiere. Det 

viser seg å være en utfordring å få inn tilstrekkelig svarprosent fra eiere av NEG. Man trenger derfor mer tid 

for å oppnå den svarprosenten en er avhengig av for at helseundersøkelsen skal bli riktig.  

HD-problematikken har vært diskutert i mange år og FS ønsker nå å behandle spørsmålet så grundig det lar 

seg gjøre. Med den tiden sittende HD-gruppe og FS har hatt til rådighet og de utfordringer en har støtt på, har 

det ikke vært mulig å ferdigstille arbeidet til RS 2021. 

 
Arrangementer 
Aust Agder EHK og Vest Agder EHK arrangerte NM for løshund i 15. og 16.09.2020. Base for arrangementet 
var Troll Aktiv nederst i Setesdal. Det stilte 25 ekvipasjer til start og Norgesmester 2020 ble NJ(L)CH Ero av 
Gausbu og eier Olav Willy Eriksen fra Telemark EHK. Vi gratulerer vinneren og deltakere med strålende 
prestasjoner i skogen! Vi retter også en stor takk til Aust Agder og Vest Agder EHK for flott gjennomføring av 
arrangementet. 
 
Østerdalen EHK arrangerte Ungdomsmesterskap for bandhund 15.08.2020. Base for arrangementet var TOS 
Arena i Hummelfjellet på Os. Det stilte 10 ekvipasjer til start og Ungdomsmester 2020 ble 
NJ(B)CH Gokstadhaugens Ragnar med fører Erik Linstad fra Hedmark EHK. 
Vi gratulerer vinnere og deltakere med strålende prestasjoner i skogen! Vi retter også en stor takk til 
Østerdalen EHK for flott gjennomføring av begge arrangementene. 
 
Økonomi. 
FS har også i år hatt stort fokus på økonomi og har rapporteringsrutiner for å ivareta en god økonomisk 
kontroll. Med økt medlemsmasse ser den økonomiske situasjonen lys ut. 

Regnskapet viser en tilfredsstillende økonomisk utvikling, noe som gir oss et nødvendig handlingsrom i tida 
som kommer. Det er likevel helt nødvendig å sikre en inntektsutvikling som minst tilsvarer den alminnelige 
lønns- og prisveksten i årene som kommer. Etter at NEKF var igjennom en vanskelig økonomisk situasjon i 
etterkant av Egmontsaken er forbundet nå inne i en posisjon med en sunn og tilfredsstillende økonomi. 
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Etter avdekkingen av økonomiske mislighold i NEKF har forbundsstyret gjennomgått de økonomiske rutiner. 
Det er innført dobbeltgodkjenning av alle økonomiske transaksjoner. Kontoplan og rapporteringsrutiner er 
evaluert og det er tatt initiativ til forbedringer av disse rutinene. Et eget nedsatt utvalg som ble oppnevnt av 
RS 2020 med oppgave å gjennomgå økonomiske transaksjoner, samt forbundets administrative- og 
økonomistyringsrutiner vil legge frem sin rapport på kommende RS. 

Administrasjonen 
Elin Elg Trøen er ansatt forbundssekretær i 50 % stilling med hjemmekontor i Rendalen. Forbundssekretæren 
har redaktøransvar for Elghunden, annonsesalg og ordinære sekretæroppgaver i forbundet. Forbundsstyret 
har revidert instruksen for forbundssekretæren og har i overensstemmelse med forbundssekretæren, 
gjennomført en timeregistrering av den tiden forbundssekretæren har nedlagt i jobben for NEKF. Dette 
avdekker at arbeidstiden som går med til å drifte NEKF er langt ut over den tiden som en 50 % stilling 
rommer. Forbundsstyret erkjenner at det ikke er mulighet for forbundssekretæren å avspasere de mertimene 
som er nedlagt i 2020. Derfor besluttet forbundsstyret å utbetale disse timene. Kostnaden er avsatt og 
belastet regnskapet for 2020. Som følge av store arbeidsoppgaver er forbundsstyret innforstått med at det vil 
være ønskelig med en utvidelse av stillingsbrøken til forbundssekretæren. Forbundsstyret vil til RS fremlegge 
et budsjettforslag for 2021 med en økt stillingsbrøk for forbundssekretærstillingen. 
 
I tillegg til fast ansatt forbundssekretær har også forbundsstyret vært sterkt involvert i administrative rutiner 
og saksbehandling til styremøter og representantskapsmøtet. Spesielt har oppfølging av den 
økonomigjennomgangen som RS påla forbundsstyret etter fjorårets representantskapsmøte krevd mye 
energi og ressurser av forbundsstyret 
 
Forbundsstyret har gjennomgått de administrative rutiner i NEKF. Det er gjennomført en risikospredning ved 
at det er innført krav om at både godkjenning av utgifter og bankutbetalinger skal godkjennes av 2 personer 
ved dobbeltsignering. Tidligere var alle fullmakter samlet hos forbundslederen med enefullmakt i hele 
organisasjonen. En slik maktkonsentrasjon er en ekstrem risiko for forbundet og den som innehar disse 
fullmakter. Dette er nå diversifisert ved at det er 3 styremedlemmer som har signatur i felleskap. 
 
Det er avdekket at det i lengre tid ikke har vært tilstrekkelige arkiveringsrutiner for NEKF, spesielt for et 
dokumentarkiv. Mye av dokumentene ligger lagret på de tillitsvalgte sine datamaskiner og har nok i noe grad 
gått tapt for felleskapet. Forbundsstyret ga derfor Eivind Haugseth og Svenn Magnus Runde i oppdrag å 
komme med forslag til opprettelse av et digitalt dokumentarkiv. Etter deres anbefaling landet forbundsstyret 
på å velge en arkivløsning med Dropbox Business som forbundets arkivsystem. Ved skiftende tillitsvalgte vil 
det være enkelt å overføre tilganger til forbundets arkiv. Dropbox Business har også en backup rutine som 
gjør det mulig å rekonstruere dokumenter et halvt år tilbake i tid. Dette reduserer risikoen for at lagrede 
dokumenter skal gå tapt. 
 
Forbundets regnskapsførsel ivaretas av SMN Regnskap og bankforbindelsen er Sparebank 1 Midt- Norge. 
 
Det er et formidabelt arbeid som nedlegges i hele organisasjonen Norske Elghundklubbers Forbund og 
forbundsstyret er helt avhengig av et fungerende organisasjonsapparat gjennom komiteer og utvalg. 
Forbundsstyret ønsker også å fremheve det arbeidet som gjennomføres ute blant områdeklubbene som 
gjennomfører det praktiske arbeidet med utstillinger, jaktprøver og utdannelse av ettersøksekvipasjer. Det er 
i et samarbeid mellom alle disse instanser at det gode avlsarbeidet på våre elghunder er gjennomførbart.  
 
Det er ikke bare en ren tilfeldighet at det 2 år på rad er en elghund som er kåret til årets jakthund uavhengig 
av rase. Dette kan vi ta til inntekt for at det avlsarbeidet som gjennomføres i vår organisasjon gir resultater. 
Gode resultater er noe vi kan vi være stolt av alle sammen. Dette arbeidet skal vi videreføre til våre 
jakthunders beste. 
 



Norske Elghundklubbers Forbund 
44. ORDINÆRE REPRESENTANTSKAPSMØTE 

 

Side 10 av 179 
 

Forbundsstyret takker alle i organisasjonen for innsatsen og engasjementet i året som har gått. 
 
 
Norske Elghundklubbers Forbund    Rendalen 23.03.2021 
 
Forbundsstyret 
 
 

Endre Stakkerud   Arve Olav Sæter   Camilla H Repshus 

Leder     Nestleder    Styremedlem 

 

 

Leif Einar Olsen    Eivind Haugseth   Elin Elg Trøen 

Styremedlem    Styremedlem    Forbundssekretær 

 

Leder Endre Stakkerud gjennomgikk årsberetning for forbundsstyret 

 

 

 

Løshundkomiteens årsmelding 2020 
Løshundkomiteen har bestått av: 

Kjell Arild Haugen, leder   Aust-Agder EHK  

Jan Lien    Gudbrandsdal EHK 

Halvor Loftsgarden   Telemark EHK 

Marius Olaussen   Hedmark Elghundklubb 

 

Løshund-komiteen har gjennomført 1 fysisk møte og flere digitale møter, i tillegg til endel kommunikasjon via e-

post og telefonsamtaler.  

Jaktprøvereglene står fortsatt uendret, og det er ikke foretatt endringer eller spesielle presiseringer. Regelverket 

står på egne ben, og det er kun foretatt avklaringer dersom det oppstår tvilstilfeller som gjelder tolkinger. Det er, 

på grunnlag av innkommende spørsmål, gjort noen små tillegg/forklaringer i gjeldende Dommer-kompendiet. 

 

Det har ikke vært organisert dommerkurs fra Forbundet siste sesong, men flere klubber har avholdt både 

oppfriskings-kurs og autorisasjons-kurs for nye dommere. Løshund-komiteens medlemmer har bidratt så langt det 

har vært ønskelig. 

 

Mye av arbeidet i komiteen i 2020 har handlet om evaluering av jaktprøvereglene. På slutten av året så sendte 

komiteen sin innstilling til FS, som har behandlet dette og sendt det ut som RS-sak. 

Målsettingen med evalueringen har vært flerdelt, men det aller viktigste har vært samarbeidet med Sverige og 

Finland. Alle landene har samarbeidet for å prøve å ende opp med et regelverk som er så likt som mulig. Etter 

mange runder både i den Nordiske samarbeidsgruppa og internt i komiteen, så er det nå svært liten forskjell i det 

som blir lagt frem som forslag i de respektive land.  

RS har ved flere anledninger vedtatt at det Nordiske samarbeidet skal styrkes, og dette har vært førende for 

evalueringsprosessen. Det er Sverige som har gjort de aller største endringene i sitt regelverk, men både Finland og 

Norge har gjort visse endringer. For Norge sin del så er endringene veldig små, men både ønsket om et likere 

Nordisk regelverk, og småjusteringer basert på erfaring fra gjeldende regelverk er lagt til grunn. 
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I forkant av det endelig avleverte forslaget ble de i løpet av 2020 gjennomført 2 høringsrunder, og i den grad det 

var flere sammenfattende innspill, og dette var «innenfor» i det Nordiske samarbeidet, så er dette også 

hensyntatt.  

Det er viktig å presisere at målsettingen med denne evalueringen har vært at de Nordiske prøvereglene skal bli 

enda mer identiske i de tre landene, og da har det selvsagt vært en prosess der det har vært snakk om å «ta og gi» 

for alle parter. 

RS 2021 må behandle og vedta justerte regler, og de vil bli tatt i bruk fra høsten 2022. 

 

Prøvesesongen 20/21 var første sesongen med ny plattform for registrering av jaktprøver. Dette gjennom NKK sin 

base for registrering. Til å være første året, så har dette vært en særdeles god løsning og de aller fleste klubber har 

fått gangen i dette. Det er noen små mangler og feil, men dette vil bli forsøkt rettet før neste prøvesesong.  

 

Våren 2020 skulle det vært arrangert et kurs i «Prøvelederkompetanse». Her skulle samtlige klubber stille med 

flere deltakere som skulle bli oppdatert til et nytt prøveledernivå. Målsettingen var at dette skulle skape større 

kompetanse og kunnskap for en riktig og effektiv prøveledelse i klubbene. Det er NKK som har gjort vedtak om at 

dette skal gjennomføres i alle forbund og raseklubber. 

På grunn av Korona-situasjonen ble det dessverre ikke mulig å gjennomføre dette kurset, men dette vil 

forhåpentligvis bli gjennomført på en eller annen plattform våren -21 

 

Løshund-komiteens sendte ut en enkel «manual» for gjennomføring av jaktprøver foran 20-sesongen. Her ble det 

presisert hvordan dommere og prøveledelse skulle sikre at poenggivning og prøvens sammendrag harmonerer. 

Ved å følge denne enkle prosedyren, så skulle en sikre at bedømmelsen ble så lik som mulig, og at det skulle bli 

sammenheng mellom poeng og sammendrag. 

 

Løshund-komiteen har foretatt mange stikkprøver på bedømmelsene denne sesongen, og dessverre må en si at 

det er svært mange feil både i sammendrag fra prøven og poenggivning. Mange av feilene kan beskrives som 

detaljer, men det er også mange feil i poenggivningen og i en del tilfeller har dette også ført til feil premiegrad. (I 

forhold til sammendrag av prøven) 

Dette tilsier at det er behov for ytterligere dommeropplæring, og ikke minst behovet for et kurs i 

kompetanseheving på prøvelerdernivå er svært viktig. 

Mange klubber bruker «Forenkla dommermøte» på sine jaktprøver. Komiteen er av den oppfatning at dette, 

forutsatt en god og inkluderende gjennomføring, gir en veldig god og lik bedømmelse. Men komiteen anbefaler på 

det sterkeste at klubben også arrangerer minst en dommersamling i året, der gjennomgang av regelverk og gjerne 

noen «vanskelige» prøver blir gjennomgått. Det er også viktig å inkludere hele dommerkorpset. 

 

Halvor Loftsgarden representerte Løshund komiteen som NKK-representanter på NM i løshund hos Agderklubbene 

i September. Vi gratulerer vinner Olav Willy Eriksen fra Telemark EHK med sin NEG Ero av Gausbu. Takk også til 

Agderklubbene for et flott arrangement. 

 

På tross av Covid-19 har jaktprøvesesongen 2020 har vært svært bra, mye takket være at vi har hatt været på 
vår side i store deler av landet, og at mange klubber har fått utdannet flere dommere. Dette har bidratt til at 
flere hunder kommer på prøve.   
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Sesong 2020 2019 2018 2017 2016 2015 2014 2013 

Sum startende 

hunder 

1355 1134 1090 804 963 1126 1002 905 

Sum 1-dags prøver 1022 830 753 590 646 851 745 643 

Sum 2-dag prøver 333 304 337 214 317 275 257 262 

Sum skogdager 1655 1358 1401 995 1228 1353 1209 1092 
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Bandhundkomiteens årsmelding 2020 
Bandhundkomiteen har bestått av: 

Jan Petter Løseth, leder    (fra september 2020)  Sør-Trøndelag EHK     

Kolbjørn Thun, leder  (til september 2020)    Nord-Trøndelag EHK                                                                                                                          

Bjørn Grue      Østerdalen EHK                                                                                                                                                                   

Ånund Vaa       Telemark EHK 

 

På grunn av situasjonen rundt koronapandemien har komiteen valgt å ikke gjennomføre fysiske møter. All 

kontakt har vært via e-post, telefon og teams møte.                                                                                                                                                               

Komiteens arbeid har i hovedsak vært å ferdigstille revideringen av jaktprøvereglene, samt innspill vedr. nye 

championatregler. 

Ungdomsmesterskapet 2020 ble arrangert av Østerdal EHK. Her stilte komiteens daværende leder, Kolbjørn 

Thun, som NKK-representant.                                                                                                                                                         

Østerdal elghund klubb gjennomførte her et velorganisert arrangement for de 10 deltagerne, og   

ungdommene sørget for mange gode resultater. 

Følgende ekvipasjer havnet på pallen under mesterskapet: 

1.Plass Erik Linstad, Hedmark EHK med hunden Gokstadhaugens Ragnar 97 Poeng                                    2.Plass 

Oskar Tørres Linstad, Østerdal EHK med hunden Bella 91 Poeng                                                        3.Plass Jørn 

Ligård, Østerdal EHK med hunden Engefloens Anja 88 Poeng.  

 

Gledelig å se at det rekrutteres godt i bandhundmiljøet!         

Bandhundkomiteen gratulerer alle deltagerne med flotte resultater. 

Det er i sesongen 2020 gjennomført 594 skogsdager. Dette er en økning i fra 2019, og bare 8 færre enn 

rekordåret 2015. Gledelig å se at interessen for jaktprøver er økende.                                   Fordeling på raser og 

premieringer kommer fram i vedlagte statistikker. 
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FORDELING AV RASER PÅ BANDHUNDPRØVE (SKOGSDAGER)

Raser 2020 2019 2018 2017 2016 2015 2014 2013 2012 2011

Norsk Elghund Sort 314 264 279 237 207 238 192 170 162 202

Norsk Elghund Grå 247 256 223 247 246 287 291 243 259 283

Jämthund 11 11 12 5 16 35 12 14 18 18

Svensk Hvit Elghund 12 24 26 18 15 23 18 34 24 19

Karelsk Bjørnehund 4 10 6 4 2 10 7 3 14 13

Vestsibirsk Laika 1 0 0 0 0 0 2 4 0 0

Østsibirsk Laika 1 3 0 0 1 9 3 9 3 2

Russisk-europeisk Laika 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Hälleforshund 4 0 0 0 0 0 0 0 0 0

TOTALT 594 568 546 511 487 602 525 477 480 537
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Eksteriørdommerkomiteens årsmelding 2020 
Eksteriørdommerkomiteen har bestått av: 
Arild Berget, leder Hedmark EHK 
Mariann Holmli  Nord-Trøndelag EHK 
Frank Christiansen  Nord-Trøndelag EHK 
 

Medlemmer i EK 
Eksteriørdommerkomiteen har etter NEKFs RS 25.4.2020 bestått av Arild Berget (leder), Marianne Holmli og 

Frank Christiansen. Forbundsstyret har ikke oppnevnt kontaktperson i EK fra Forbundet. EK har i løpet av året 

avholdt styremøter via telefon og e-post. EK har i året ikke mottatt noen spørsmål eller oppgaver fra 

Forbundsstyret. 
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Eksteriørdommerkonferanse 
22.2.2020 arrangerte EK eksteriørdommerkonferanse på Scandic Hell Hotell (Stjørdal). Her deltok 24 norske 
dommere, 2 dommere fra Sverige, 3 representanter for AU NES, 1 3 representant for AU NEG, 2 
representanter fra Forbundsstyret og 10 hunder/hundeeiere, til sammen 42 deltakere. Konferansen fikk via 
svar på en utsendt evaluering en meget god tilbakemelding. 
 
NEKFs eksteriørdommere og NKK 
EK har via NEKF ved flere anledninger sendt Norsk Kennel Klub (NKK) oversikt over eksteriørdommere av 
elghundrasene som har deltatt ved EKs/NEKFs eksteriørdommerkonferanser. Bakgrunnen er som tidligere 
nevnt viktigheten av at våre eksteriørdommere blir oppdatert og informert om en felles tolkning av 
rasestandardene, og dermed mest mulig lik premiesetting av våre raser på utstillingene. Fortsatt opplever vi 
at NKK, over flere år, ikke hensyntar i vesentlig grad våre anbefalinger om valg av dommere for våre raser. 
Spesielt beklagelig er dette for NEKF (og NKK) som ansvarlig for våre to norske raser; NEG og NES. 
 
Annet 
EK har gjort forsøk på å rette opp situasjonen mht. «forgubbing» blant eksteriørdommerne for 
elghundrasene, bl.a. ved å sende tilbud om kurs til alle NEKFs områdeklubber. Responsen til dette var nesten 
null (kun to personer fra en områdeklubb meldte sin interesse). EK vil også beklage at Forbundsstyret, og AU 
for NEG og NES, ikke har bidratt på dette området - heller ikke ved å sette dagsorden for eksteriøret på våre 
elghundraser, spesielt våre norske raser NEG og NES, som en viktig del av avlen for våre raser. 
 
Ord til saken 

114 Isak Halvorsen. 

Tre fra NEG som deltok på eksteriørdommerkonferansen. 

AU NEG ber om nedenfor stående setning skal strykes da den ikke er korrekt. 

EK vil også beklage at Forbundsstyret, og AU for NEG og NES, ikke har bidratt på dette området - 

heller ikke ved å sette dagsorden for eksteriøret på våre elghundraser, spesielt våre norske raser NEG 

og NES, som en viktig del av avlen for våre raser. 

 

Eksteriørdommerkomiteen stiller seg positive til endringene ved sin årsberetning 

 
 
 
 

Ettersøkskomiteens årsmelding 2020 
Ettersøkskomiteen har bestått av: 
Solvar Nordheim, leder  Troms EHK 
Knut Aasland   Nord-Trøndelag EHK 
Magnar Nordsveen   Telemark EHK 
 
Vi har i år hatt ingen saker til behandling.  Pandemien har vel også her påvirket all aktivitet i 2020. 

Vi følger fortsatt noe med i sosiale media (uten å kommentere) hva som er av ulike meninger rundt emnet i 

de forskjellige raseklubber og blant dommere på temaet.  
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!ǾƭǎǳǘǾŀƭƎŜǘ bƻǊǎƪ 9ƭƎƘǳƴŘ DǊň ňǊǎƳŜƭŘƛƴƎ нлнл 
!ǾƭǎǳǘǾŀƭƎŜǘ ŦƻǊ bƻǊǎƪ 9ƭƎƘǳƴŘ DǊň ƘŀǊ ōŜǎǘňǘǘ ŀǾΥ 
Lǎŀƪ IŀƭǾƻǊǎŜƴΣ ƭŜŘŜǊ όŦǊŀ муΦммΦнлнлύ IŜŘƳŀǊƪ 9IY 
YƧŜƭƭ YǊǳƪŜΣ ƭŜŘŜǊ  όǘƛƭ моΦмлΦнлнлύ  DǳŘōǊŀƴŘǎŘŀƭŜƴ 9IY 
bƛƭǎ 9Ǌƛƪ IŀŀƎŜƴǊǳŘ    IŜŘƳŀǊƪ 9IY 
!ƛƴŀ ¢ƻǊƧǳƭ     qǎǘŜǊŘŀƭŜƴ 9IYκWƻǘǳƴŦƧŜƭƭ 9IY 
IŀǊŀƭŘ .ǊŜŘŜǎŜƴ όŦǊŀ муΦммΦнлнлύ IŜŘƳŀǊƪ 9IY 

 
5Ŝǘ ƘŀǊ ƛƪƪŜ ōƭƛǘǘ ŀǾƘƻƭŘǘ ƴƻŜ Ŧȅǎƛǎƪ ƳǄǘŜ ƛ нлнлΣ ƳŜƴ ŘŜǘ ƘŀǊ ǾŋǊǘ ƳȅŜ ƪƻƴǘŀƪǘ Ǿƛŀ Ƴŀƛƭ ƻƎ ǘƭŦΦ 5Ŝǘ ƘŀǊ ōƭƛǘǘ 
ƻǇǇŘŀǘŜǊǘ ƭƛǎǘŜǊ ƻƎ ƭŀƎǘ ǳǘ ǾŀƭǇŜƪǳƭƭ Ǉň ŦƭŜǊŜ ǇƭŀǘǘŦƻǊƳŜǊΦ 
 
нлнл ǾŀǊ Ŝǘ ŀƪǘƛǾǘ ňǊ ƳŜŘ ƳŀƴƎŜ ƘŜƴǾŜƴŘŜƭǎŜǊ ƛ ŦƻǊōƛƴŘŜƭǎŜ ƳŜŘ ǾŀƭǇŜƪǳƭƭΣ ǇŀǊƛƴƎŜǊ ƻƎ ŀƴōŜŦŀƭƛƴƎŜǊ ŀǾ 
ƪƻƳōƛƴŀǎƧƻƴŜǊΦ  
!ƭƭŜ ƪǳƭƭ ƘŀǊ Ŧňǘǘ ƭƛƴƪ ŦǊŀ ǾňǊŜ ŀǾƭǎƭƛǎǘŜǊ ǘƛƭ IƛǘǘŀŀƭƎƘǳƴŘΦǎŜΣ ŘŜƴƴŜ ǎƛŘŜƴ ōƭƛǊ ǎǘŀŘƛƎ ōŜŘǊŜ ňǊ ŦƻǊ ňǊΦ 
 
!¦ b9D ƘŀǊ Ƙŀǘǘ Ŧƻƪǳǎ Ǉň ň ǘŀ ǾŀǊŜ Ǉň ƎŜƴŜǘƛǎƪ ǾŀǊƛŀǎƧƻƴ ƻƎ ň ƘƻƭŘŜ Ŝƴ ƭŀǾ ƛƴƴŀǾƭǎƎǊŀŘ Ǉň ŘŜ ƪƻƳōƛƴŀǎƧƻƴŜǊ Ǿƛ 
ŀƴōŜŦŀƭŜǊ ǘƛƭ ǾňǊŜ ƻǇǇŘǊŜǘǘŜǊŜΦ ±ƛ ƘŀǊ ǇǊǄǾŘ ň Ŧň ƳŜŘ Ŝǘ ōǊŜŘǘ ǳǘǾŀƭƎ ŀǾ ǘƛƭƎƧŜƴƎŜƭƛƎŜ ƘŀƴƴƘǳƴŘŜǊ ŦǊŀ ƭƛƴƧŜǊ Ǿƛ 
ǄƴǎƪŜǊ ň ǘŀ ǾŀǊŜ ǇňκǾƛŘŜǊŜŦǄǊŜΦ 
 
Vi var godt representert med Aina Torjul, Isak Halvorsen og Kjell Kruke på eksteriørdommerkonferanse for 
Norsk elghund grå og Norsk elghund sort lørdag 22.02.20 på Scandic Hell. 
 
!ǾƭǎƎǊŀƴǎƪƛƴƎ  
Avlsutvalget for Norsk Elghund Grå arrangerte i samarbeid med Forbundsstyret fredag 19. juni en 
avlsgransking av 20 utvalgte hannhunder med tanke på bruk i avl. Granskingen ble gjennomført ved Eidsvoll 
Bygdetun som ga en fin og verdig ramme rundt arrangementet. Med 30 grader i skyggen ble dette en varm 
opplevelse for både to- og firbeinte.  
 
Dette er første gang det er gjennomført en slik avlsgransking for norske elghunder i Norge. Finska Jämt- og 
Gråhundklubben har gjennomført slike avlsgranskinger for både Jämthund og Gråhund fra 2007 og har 
således et solid arkiv over potensielle avlshanner over mange år som et meget verdifullt oppslagsverk. 
 
Avlsutvalget for Norsk Elghund Grå ser for seg at dette er et arrangement som skal gjennomføres hvert år 
framover. På sikt vil dette bli et unikt oppslagsverk over alle hunder som har vært med på avlsgransking og vil 
vise om vi får framgang for rasen. Tanken er at mange av hundene som har vært på avlsgransking blir brukt i 
avl på passende tisper. 
 
Veterinærkonsulet Christine Dyrerud, LABOKLIN GmbH & Co.KG gjennomførte en helsesjekk og det ble 
foretatt gentest av alle hunden under avlsgranskningen. Gentesten ga svar på hvorvidt hunden er bærer av 
Glaukom og-/eller dvergvekst og ble presentert på NEKF sin hjemmeside. Prøvene ble analysert hos 
LABOKLIN GmbH & Co.KG.  
Ingen av hundene fikk påvist fettkuler eller dermocyster. 
 
Alle hundene ble eksteriør bedømt av Nils-Erik Haagenrud og Marianne Holmli.  
De enkelte eksteriørpunktene ble rangert fra 1 - 5 poeng i bedømmelsesskjema. 
Her skiller avlsgransking seg fra en utstilling da hunden beskrives med en 5-delt tallskala der middelverdien er 
3 og identisk med hva som er rasetypisk korrekt, med krysset på tallverdier lavere enn 3 ligger den enkelte 
del av hunden under/mindre enn idealet, kryss i rubrikk mer enn 3 beskriver en del av eksteriør egenskaper 
som er større enn/mer enn det som er rasetypisk korrekt. Bak hvert punkt er det plass og mulighet til en kort 
beskrivelse. Bakgrunnen for at det bruks en tallverdi er for at den som leter etter hannhund enklere kan se 
for seg hvordan hunden er. Er det noen ting man ønsker å styrke på sin tispe velger man en hund som ligger 

http://www.shhj.info/
http://www.shhj.info/
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på den siden av rasetypisk korrekt som man ønsker å forbedre. Ved å bruke tall i stedet for en verbal kritikk 
vil det bli mulig å kjøre statistikk også på eksteriør. 
Alle resultatene er lagt ut på hjemmesiden til Norske Elghundklubbers Forbund. 
 
Utvalgskriterier for avlsgransking Norsk Elghund Grå.  

¶ Hannhunder skal komme fra forskjellige linjer, så bred avlsbase som mulig. 

¶ Hannhunden skal fortrinnsvis være fra kull med bredde der også søsken er jaktprøvepremiert. 

¶ Jaktprøveresultatene er viktige, hvilke poeng hunden har fått i de enkelte momenter. Det er bra med 
jaktprøveresultater i ung alder, at hunden er dokumentert tidlig jager. 

¶ Hannhunden må ha minimum GOOD på utstilling. 

¶ Hannhunden må ha kjent HD status som tilfredsstiller rasens krav til avlshund. 
Unntak for unge hunder under 18 mnd. Da dette er nytt i Norge og for å opprettholde bredde ble det 
lempet på dette punktet første året. 

¶ Hannhunden må være gen-testet for arvelige sjukdommer som arvelig grønn stær/primær glaucom 
og dvergvekst, eller gentest tas av veterinær senest ved avlsgransking.  Alle hunder som har 
gjennomført avlsgransking skal ha kjent status for begge disse sjukdommene. 
ü For å opprettholde genetisk variasjon kan AU dispensere fra utvalgskriteriene. 

 
AU NEG retter en stor takk til alle hunder og eiere som tok turen til Eidsvoll, stor takk til dommerne og 
frivillige som bidrog til at dette gikk så smidig til tross for varmen, en spesiell takk til Christine Dyrerud fra 
LABOKLIN som tok svaberprøver for DNA og en grundig gjennomgang av alle hundene. 
 
UM Bandhund 
Ungdomsmesterskapet for Bandhund 2020 ble arrangert på Os den 15. august. 10 ekvipasjer deltok. 
Vinner av UM Bandhund 2020 ble Gokstadhaugens Ragnar med fører Erik Linstad, med 97 poeng. NR. 2 ble 
Oskar Tørres Linstad med Bella. Nr.3 ble Bjørn Ligård med Engefloens Anja. Vi gratulerer! 
 
NM Løshund 
Norgesmesterskap for Løshund ble arrangert av Agderklubbene med Troll Aktiv nederst i Setesdal som base.  
Når de to dagene var over var det Olav Willy Eriksen med Ero av Gausbu som kunne smykke seg med NM-
tittelen. Nr. 2 ble Ola Narverud med Vindmyras Kaisa og nr. 3 ble Ole Ivar Ness med hunden Pjolter. Vi 
gratulerer! 
 
D9b¢9{¢9w 
w{ нлмф ŦŀǘǘŜǘ ǾŜŘǘŀƪ ƻƳ ǎǘŀƳōƻƪŦǄǊƛƴƎ ŀǾ ŀƪǘǳŜƭƭŜ ƎŜƴǘŜǎǘŜǊ ŦƻǊ ŀǾƭǎƘǳƴŘŜǊ ŀǾ ŜƭƎƘǳƴŘǊŀǎŜƴŜΦ 
{ǳƴƴƘŜǘǎǳǘǾŀƭƎŜǘ ƛ bYY ǾŜŘǘƻƪ ƛ ƻƪǘƻōŜǊ нлнл ǎǘŀƳōƻƪŦǄǊƛƴƎ ŀǾ 5b!πǘŜǎǘŜǊ ŦƻǊ ŘŜ ǘƻ ƴƻǊǎƪŜ ŜƭƎƘǳƴŘǊŀǎŜƴŜΦ 
CƻǊ bƻǊǎƪ 9ƭƎƘǳƴŘ DǊň ŜǊ ŘŜǘ ƛƴƴŦǄǊǘ ǎǘŀƳōƻƪŦǄǊƛƴƎ ŀǾ ƎŜƴǎǘŀǘǳǎ ŦƻǊ /ƻƴŘǊƻŘȅǎǇƭŀǎƛŀ ό5ǾŜǊƎǾŜƪǎǘύ ƻƎ tǊƛƳŋǊ 
ňǇŜƴǾƛƴƪƭŜǘ DƭŀǳƪƻƳ όDǊǄƴƴ ǎǘŋǊύΦ DƻŘƪƧŜƴǘŜ ƭŀōƻǊŀǘƻǊƛŜǊ ŜǊ [!.hY[Lb ƻƎ aȅ5ƻƎ5b!Φ bYY ƘŀǊ ǳǘŀǊōŜƛŘŜǘ 
ǊŜǘƴƛƴƎǎƭƛƴƧŜǊ ŦƻǊ ǇǊǄǾŜǘŀƪƛƴƎΦ 
b9YC ǾŜŘ C{ Ǿƛƭ ƛ ǘǊňŘ ƳŜŘ w{ ǾŜŘǘŀƪ ǎŀƪ ммΦсΦмф ǎǄƪŜ bYY ǾκǎǳƴƴƘŜǘǎǳǘǾŀƭƎŜǘ ƻƳ ƪƧŜƴǘ ƎŜƴǎǘŀǘǳǎ ǎƻƳ 
ǊŀǎŜƪǊŀǾ ŦƻǊ ŘŜ ǘƻ ƴƻǊǎƪŜ ŜƭƎƘǳƴŘǊŀǎŜƴŜ ς ƎƧŜƭŘŜƴŜ ŦǊŀ ƻƎ ƳŜŘ ƧŀƴǳŀǊ нлннΦ   
 
NEG er en rase med gjennomgående friske hunder, men det er viktig å ha fokus på å sikre en god helse for vår 
nasjonalrase. 
 
AU NEG kontaktet i oktober alle eiere av tisper på avlshundlista band og løs, hvor vi redegjorde kort om 
hannhundlista, sykdom og avlsutvalgets oppgave som rådgivende organ. Vi fikk mange positive 
tilbakemeldinger på dette.   
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!bb9¢ 
!ǾƭǎǳǘǾŀƭƎŜǘ ŦƻǊ bƻǊǎƪ 9ƭƎƘǳƴŘ DǊň Ǿƛƭ ǘŀƪƪŜ ŀƭƭŜ ǎƻƳ ƘŀǊ ŘŜƭǘŀǘǘ Ǉň ƧŀƪǘǇǊǄǾŜǊ ƻƎ ǳǘǎǘƛƭƭƛƴƎŜǊΦ 
5ŜƴƴŜ ŀƪǘƛǾƛǘŜǘŜƴ ŜǊ ƎǊǳƴƴƭŀƎŜǘ ŦƻǊ ǾňǊŜ ŦǊŀƳǘƛŘƛƎŜ ŀǾƭǎƘǳƴŘŜǊ ǾŜŘ ŀǘ Ǿƛ ŦňǊ ǘƛƭƎŀƴƎ ǘƛƭ ŘƻƪǳƳŜƴǘŜǊǘŜ 
ŜƎŜƴǎƪŀǇŜǊΦ 
 
±ƛ ǊŜǘǘŜǊ Ŝƴ ǎǘƻǊ ¢!YY ŀƭƭŜ ŘŜ ŘƻƳƳŜǊŜ ǎƻƳ ǎǘƛƭƭŜǊ ƻǇǇ ƻƎ ŘǄƳƳŜǊ ƧŀƪǘǇǊǄǾŜǊ ƻƎ ǳǘǎǘƛƭƭƛƴƎŜǊ ƻǾŜǊ ǾňǊǘ 
ƭŀƴƎǎǘǊŀƪǘŜ ƭŀƴŘΣ ƻƎ ǘƛƭ !ƴŘŜǊǎ bȅƘǳǳǎ ǎƻƳ ƛ нлнл ƘŀǊ ƘƧǳƭǇŜǘ !¦ b9D ƳŜŘ ň ƭŜƎƎŜ ǳǘ ƘǳƴŘŜǊ Ǉň ǾňǊŜ 
ǾŀƭǇŜƭƛǎǘŜǊ ƻƎ ŀǾƭǎƘǳƴŘǎƭƛǎǘŜǊΦ  
 
{ƛǎǘΣ ƳŜƴ ƛƪƪŜ Ƴƛƴǎǘ ǄƴǎƪŜǊ Ǿƛ ň ǘŀƪƪŜ ƳŜŘƭŜƳƳŜǊΣ ŜƛŜǊŜ ŀǾ bƻǊǎƪ 9ƭƎƘǳƴŘ DǊň ƻƎ ǎǇŜǎƛŜƭǘ ƻǇǇŘǊŜǘǘŜǊŜ ŦƻǊ 
ǎŀƳŀǊōŜƛŘŜǘ ƛ нлнлΦ  
 
)w9¢{ W!Y¢I¦b5 нлнл 
b Wό[ύ/I b ¦/I b Wό.ύ/I YƻƳǇƛǎ π bhоптпнκму 9ƛŜǊΥ !ƴƛǘŀ {ƪŜŘǎƳƻΦ 

 
 
 
baπǾƛƴƴŜǊ ƭǄǎƘǳƴŘ нлнл 

b Wό[ύ/I ba9ƭπнл 9Ǌƻ ŀǾ Dŀǳǎōǳ π bhрплсуκмс 9ƛŜǊΥ hƭŀǾ ²ƛƭƭȅ 9ǊƛƪǎŜƴ. 
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wŜƎƛǎǘǊŜǊƛƴƎǎǘŀƭƭ bƻǊǎƪ 9ƭƎƘǳƴŘ DǊňΥ 
5Ŝǘ ŜǊ ƛ ƭǄǇŜǘ ŀǾ нлнл ŦǄŘǘ отт ǘƛǎǇŜǊ ƻƎ поп ƘŀƴƴŜǊ ŦƻǊŘŜƭǘ Ǉň муп ƪǳƭƭΦ 
¢ƻǘŀƭǘ умм ǾŀƭǇŜǊ ƳŜŘ Ŝǘ ƎƧŜƴƴƻƳǎƴƛǘǘ Ǉň пΣп ǾŀƭǇŜǊ ǇǊΦ ƪǳƭƭΦ 
5Ŝǘ ŜǊ ŦƻǊ нлнл ǊŜƎƛǎǘǊŜǊǘ нт ƛƳǇƻǊǘŜǊǘŜ ƘǳƴŘŜǊΦ 
¢ƻǘŀƭǘ ŜǊ ŘŜǘ ǊŜƎƛǎǘǊŜǊǘ уоу ƘǳƴŘŜǊ ŀǾ ǊŀǎŜƴ ƛ нлнлΦ 
CƻǊ нлмф ōƭŜ ŘŜǘ ǊŜƎƛǎǘǊŜǊǘ тпп ǾŀƭǇŜǊ ƻƎ пу ƛƳǇƻǊǘŜǊǘŜ ƘǳƴŘŜǊΦ 

 

 

 

Innavlsgrad 

 

Søylene viser gjennomsnittlig innavlsgrad hos NEG.  

¶ Uten import = norskfødte kull 

¶ Med import = norskfødte kull inkl. importerte hunder. 
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HD: 

Avlest 268 hunder i 2020. 
HD - A -89 stk.  
HD - B -94 stk.  
HD - C -71 stk.   
HD - D -13 stk.  
HD - E -1 stk. 
Avlest 252 hunder i 2019 
Avlest 279 hunder i 2018 
Avlest 275 hunder i 2017  
 

HD 2020: HD 2019: HD 2018: HD 2017: 

A: 89 stk. ς 33,21% 

B: 94 stk. ς 35,07% 

C: 71 stk. ς 26,49% 

D: 13 stk. ς 4,85% 

E: 1 stk. ς 0,37% 

A: 93 stk. ς 36,90% 

B: 92 stk. ς 36,51% 

C: 48 stk. ς 19,05% 

D: 17 stk. ς 6,75% 

E: 2 stk. ς 0,94% 

A: 98 stk. ς 35,12% 

B: 101 stk. ς 36,2% 

C: 64 stk. ς 22,93% 

D:16 stk. ς 5,73% 

E: 0 stk. 

A: 117 stk. ς 42,54% 

B: 81 stk. ς 29,45% 

C: 53 stk. ς 19,27% 

D: 23 stk. ς 8,36% 

E: 1 stk. ς 0,36% 

 
 

 

I5 {ǘŀǘƛǎǘƛƪƪ нллл ς нлнл ŦƻǊŘŜƭǘ Ǉň ŦǄŘǎŜƭǎňǊ 

ÅR Ant avkom Ant røntget HD Fri % HD Svak % HD Middel % HD Sterk % 

2000 1257 447 84,34 8,28 4,69 2,68 

2001 959 361 86,70 9,70 2,22 1,39 

2002 1102 405 88,15 6,67 4,44 0,74 

2003 1004 367 88,28 7,63 2,72 1,36 

2004 1043 361 85,32 11,08 3,32 0,28 

2005 1135 384 88,80 7,55 3,13 0,52 

2006 1048 343 87,17 7,87 3,21 1,75 

2007 958 326 86,20 9,82 2,45 1,53 

2008 945 293 88,40 8,53 2,73 0,34 

2009 1107 368 84,24 11,41 4,08 0,27 

2010 958 321 85,36 12,15 2,49 0 

2011 976 283 80,57 14,84 4,59 0 

2012 980 300 78,67 15,33 6,00 0 

2013 904 266 74,81 17,29 6,77 1,13 

2014 890 215 71,16 22,79 5,58 0,47 

2015 870 237 75,54 16,31 7,30 0,86 

2016 941 232 79,22 18,61 2,16 0 

2017 787 199 72,96 18,37 8,67 0 

2018 767 190 75,96 20,77 3,28 0 

2019 743 117 80,91 19,09 0 0 

2020 811 8 100 0 0 0 

w{ нлмф ǾŜŘǘƻƪ ŀǘ Ǿƛ ŦƻǊǘǎŜǘǘŜǊ ƳŜŘ I5πǊǄƴǘƎŜƴ ŀǾ b9D ƛ ŘŀƎŜƴǎ ŦƻǊƳΦ 



Norske Elghundklubbers Forbund 
44. ORDINÆRE REPRESENTANTSKAPSMØTE 

 

Side 22 av 179 
 

Jaktprøver Løshund 

 

DǊǳƴƴƭŀƎŜǘ ŦƻǊ ƧŀƪǘǇǊǄǾŜǎǘŀǘƛǎǘƛƪƪŜǊ ŜǊ ƘŜƴǘŜǘ ǳǘ ŦǊŀ bYYΦ 
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DǊǳƴƴƭŀƎŜǘ ŦƻǊ ƧŀƪǘǇǊǄǾŜǎǘŀǘƛǎǘƛƪƪŜǊ ŜǊ ƘŜƴǘŜǘ ǳǘ ŦǊŀ bYYΦ 

 

 

Løshundprøver  

¶ 1-DAGS SAMLET ς 55 PRØVER 

¶ 1-DAGS SEPARAT ς 514 PRØVER 

¶ 2-DAGS SAMLET ς 50 PRØVER 

¶ 2-DAGS SEPARAT ς 140 PRØVER 

¶ SUM GJENNOMFØRTE LØSHUNDPRØVER 2020 ς 770 stk. 

 

WŀƪǘǇǊǄǾŜǊ .ŀƴŘƘǳƴŘ 
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DǊǳƴƴƭŀƎŜǘ ŦƻǊ ƧŀƪǘǇǊǄǾŜǎǘŀǘƛǎǘƛƪƪŜǊ ŜǊ ƘŜƴǘŜǘ ǳǘ ŦǊŀ bYYΦ 
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DǊǳƴƴƭŀƎŜǘ ŦƻǊ ƧŀƪǘǇǊǄǾŜǎǘŀǘƛǎǘƛƪƪŜǊ ŜǊ ƘŜƴǘŜǘ ǳǘ ŦǊŀ bYYΦ 

 

Bandhundprøver  

¶ 1-DAGS SAMLET ς 47 PRØVER 

¶ 1-DAGS SEPARAT ς 115 PRØVER 

¶ 2-DAGS SAMLET ς 11 PRØVER 

¶ 2-DAGS SEPARAT ς 30 PRØVER 

¶ SUM GJENNOMFØRTE BANDHUNDPRØVER 2020 ς 203 stk. 

Avlsutvalget har en målsetning om at alle statistikker skal føres per årskull for best å kunne se avlsmessig 

fremgang. Per nå ligger ikke forholdene til rette for dette hos NKK. Dette blir først mulig i årsmeldingen for 

2021. 

Utstilling/Eksteriør 

1276 stk. Norsk Elghund Grå utstilt fordelt på 35 utstillinger. 

Flere utstillinger ble innstilt i 2020 på grunn av Covid-19, så totalt sett burde vi være fornøyd med antall 

hunder på utstilling. 
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Grunnlag for utstillingsstatistikk er hentet fra DogWeb. 

 

 
 
!ǾƭǎǳǘǾŀƭƎŜǘ bƻǊǎƪ 9ƭƎƘǳƴŘ {ƻǊǘ ňǊǎƳŜƭŘƛƴƎ нлнл    
Avlsutvalget for Norsk Elghund Sort har bestått av: 
Camilla Hartz Repshus, leder Hedmark EHK 

Anita Lie   Hordaland EHK 

Knut Olav Mellemsæter  Sør-Trøndelag EHK  

 

Det er i løpet av året ikke avholdt møter i utvalget, men det har vært hyppig kontakt per telefon, Messenger 

og epost. Bruk av dropbox som digitalt arbeidsverktøy er til stor hjelp. Informasjon om AUNES sitt arbeid er 

publisert via Elghundforbundet.no, tidsskriftet Elghunden og facebook.  

Hovedfokuset i 2020 har vært helse, registrering av arvelige sykdomstilfeller og avlsbredde. Genet som er 

ansvarlig for juvenil ataxi ble endelig identifisert i 2020 ς og dermed er en gentest på plass. Denne gentesten 

vil etter hvert bli e naturlig del av avlsarbeidet for rasen. AU har videreført og videreutviklet statistikk 

gjennom året, godkjent og annonsert kombinasjoner til parring og bistått oppdrettere med parringspartnere. 

Nye avlshunder har blitt registrert fortløpende gjennom hele året. Utvalget har også jevnlig oppdatert 

avlshund-listene for hannhunder og tisper, samt oppdretterliste og valpeliste.  

Avlsutvalget v/ leder har hatt hyppig kontakt med NMBU og NKK i forbindelse med stambok-føring av 

gentester, prosjekt sædlagring og status for arbeidet/prosjekter med helse og sykdomstilfeller. Genstatus og 

test for arvelig grønn stær er tidligere verifisert for NES, og er nå i ferd med å bli stambokført for våre hunder. 

Det samme gjelder gentest for juvenil ataxi. Prosjekt med overgangsvirvel er i gang og vil forhåpentligvis gi 

82 %

18 %

Andelen hunder med CK av alle utstilte 

Totalt utstilt

Andel med CK

69 %

31 %
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oss svar vi trenger i forbindelse med avlsarbeidet. Det ble i 2020 også lansert en helseundersøkelse for NEG 

og NES ς som forhåpentligvis vil gi et godt faktagrunnlag for helse, funksjon, gemytt og adferd. 

Året 2020 ble et annerledes år i forhold til aktiviteter for Norsk Elghund Sort, med avlyste utstillinger og 

arrangement. Det er også en liten nedgang i ny-registreringer for 2020, men det er stadig en stor etterspørsel 

etter valper.  

Statistikker og materiale i årsmeldingen er hentet fra dogweb ς NKK.  

Det vises til RAS dokumentet hvor AUNES prioriterer elementer 
 i avlsarbeidet i følgende rekkefølge: 
1.  Helse 
2.  Gemytt 
3.  Genetisk bredde 
4.  Jaktegenskaper 
5.  Eksteriør 
 

Figur 1 viser størrelsesfordelingen på de 3 største elghundrasene i Norge. NES er den minste rasen, men 

populasjonen er i en god utvikling med økende deltakelse på både utstillinger og jaktprøver de siste årene, 

samt økende registreringer de siste år. 

 

Figur 1 Fordeling størrelse elghundraser. Kilde: Dogweb NKK 
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Avlsdata for Norsk Elghund Sort 

Det er i 2020 registrert 230 avkom med en gjennomsnittlig kullstørrelse på 4,4. Av de 230 registrerte 

avkommene er det 120 hanner og 110 tisper. 

 

 

Figur 2 Antall registrerte avkom per år. Kilde: Dogweb NKK 

 

 

Figur 3 Gjennomsnittlig innavlsgrad per år, beregnet på 5 generasjoner. Kilde: Dogweb NKK 

Norsk Elghund Sort holder en gjennomsnittlig innavlsgrad som er under NKK`s krav om <2,5 i gjennomsnittlig 

innavlsgrad per generasjon.  
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Figur 4 Bruken av forskjellige avlsdyr gjennom generasjonene. Kilde: Dogweb NKK 

Figur 4 viser utviklingen av antall forskjellige avlsdyr. Det vil alltid være en målsetning å bruke like mange 

hannhunder som tisper i avl i løpet av en generasjon ς men dette målet er vanskelig å nå. Man ser av figuren 

at det brukes flere forskjellige hannhunder i dag enn for 20 år siden, men figuren viser også at det er mange 

hannhunder som brukes flere ganger. Avlsutvalget ønsker å ha fokus på å bruke flere forskjellige hannhunder 

i avl, nettopp for å bevare den genetiske variasjonen i populasjonen.  

 

Helse hos Norsk Elghund Sort 

Overgangsvirvel 

Prosjekt om overgangsvirvel går sin gang. Overgangsvirvel leses nå av på alle HD rtg bilder. Tall i 2020 viser at 

mellom 5-10% av NES får konstatert en overgangsvirvel i forbindelse med HD rtg. Videre skal prosjektet 

avdekke om disse hundene har kliniske symptomer og plager fra sin overgangsvirvel, slektskaps-studier og se 

på muligheten for å finne en gentest. Foreløpig følger vi NMBU`s anbefaling om å ikke sette avlsrestriksjoner 

for hunder med overgangsvirvel.  
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Glaucom ς arvelig grønn stær 

           

Figur 5 Fordeling genstatus hannhunder   Figur 6 Fordeling genstatus tisper 

Figur 5: AUNES har dokumentert svar på i alt 143 hannhunder, det er 4 affiserte (syke), 65 bærere og 74 

genetisk fri. Det skal sies at det eksisterer flere hannhunder som er genetisk fri ς dette er avkom etter fri-fri 

parringer, og disse trenger derfor ikke å testes. Flere av disse er representert på avlshundlisten for 

hannhunder. 

Figur 6: AUNES har dokumentert svar på 174 testede tisper, det er 3 affiserte, 61 bærere og 110 som er 

genetisk fri. Det er flere tisper i avl som er genetisk fri og som er resultat av fri-fri parringer, som ikke har sine 

resultat med her. Disse er ikke testet. 

Det er altså nå overvekt av hunder som er genetisk fri for arvelig grønn stær i rasen. Det er testet godt over 

350 hunder, men resultatene sendes ikke automatisk til AUNES. Resultatene blir sendt til hundeier ς som så 

må sende resultatet til AUNES, for at det skal bli oppdatert i avlshund-listene. Stambokføring av gentester er 

under arbeid og vil bli en realitet i løpet av 2021.  

AUNES har kontaktet mange av avlshundene for å oppfordre til testing, men også for å innhente prøvesvar. 

Det har i 2020 vært en andel med parringer hvor begge foreldre har vært genetisk fri ς her trenger ikke 

valpene å testes, da disse automatisk er genetisk fri for arvelig grønn stær/glaucom.  

Det er ennå noen år til vi kan belage oss på å kun bruke avlshunder som er genetisk fri ς det er fremdeles 

nødvendig å bruke bærere i avl ς slik av avlsbredden og den genetiske variasjonen ikke går tapt.  

Ataxi 

Det ble rapportert om ett tilfelle av ataxi i valpekull i 2020. Denne ene valpen var den siste puslespill-brikken 

vi trengte for å få verifisert gentest for juvenil ataxi. Genstatus for juvenil ataxi skal nå stambokføres for rasen 

i dogweb. 

Epilepsi 

Det er rapportert nye tilfeller av epilepsi. Vi er takknemlige for at hunde-eiere rapporterer sykdommer. Vi 

fører oversikt over disse og tar høyde for kjente tilfeller i avlsarbeidet, men anser slike opplysninger for 

taushetsbelagte. Sykdomstilfellene sendes også til NMBU, hvor man sammenfatter disse. Vi håper etter hvert 

at det vil være mulig å starte slektskaps-studier og gen-analyser av disse hundene. 

HD 

HD har i lengre tid vært en screening-undersøkelse og rasekrav hos elghundrasene. Avlsutvalget følger 

utviklingen nøye. Per i dag avles NES på bakgrunn av indeks når det gjelder HD. Ser man på et ti-års 
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perspektiv for rasen, så består rasen av 2032 individ, totalt er 39,1% av populasjonen HD røntget, 83% av 

populasjonen er HD fri (A eller B). 

 

Figur 7 Prosent av årskull som er HD rtg. Kilde: Dogweb NKK 

Vi skal være godt fornøyde med antall HD røntget hunder fra hvert årskull. Vi må holde oss over 30% røntget 

hunder for å kunne få regnet ut HD indeks på våre hunder. Verdien i 2018, 2019 og 2020 vil av erfaring øke. I 

figur 8 har vi ikke tatt med 2020, da kun et fåtall av disse hundene har nådd alderen for røntgen. 

 

 

Figur 8 Utvikling HD per årskull. Kilde: Dogweb NKK 

 

Jaktegenskaper hos Norsk Elghund Sort 

Tallmaterialet for statistikk her er hentet fra NPP og Dogweb ς NKK. Det er gått i alt 330 skogs-dager i 2020 

(260 i 2019). Hvis vi ser på alle prøver under ett så fordeler premieringen seg prosentvis slik: 
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Figur 9 Prosentvis premiefordeling bandhund-prøver NES totalt i 2020. Kilde: Dogweb NKK 

   

Figur 10 Prosentvis premiefordeling 1 dags samlet prøver         Figur 11 Prosentvis premiefordeling 2 dags samlet prøver 
Kilde: Dogweb NKK             Kilde: Dogweb NKK 
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Figur 12 Prosentvis premiefordeling 1 dags separat prøver     Figur 13 Prosentvis premiefordeling 2 dags samlet prøver 
Kilde: Dogweb NKK           Kilde: Dogweb NKK 

 

Figur 14 Prosentvis fordeling av årskullene som stiller på jaktprøve. Kilde: Dogweb NKK 

Vi har valgt å ikke ta med tall for 2020 da det er et fåtall av avkom fra 2020 som har gått prøve - grunnet ung 

alder. Trolig vil resultatet for 2019 stige i løpet av neste prøvesesong. 

53 %

16 %

7 %

24 %

1 dags separat % premiefordeling 
- 149 skogsdager

1. premie 2. premie

3. premie 0. premie

71 %

13 %

6 %
10 %

2 dags separat % premiefordeling 
- 102 skogsdager

1. premie 2. premie

3. premie 0 premie

0

5

10

15

20

25

30

35

40

2002 2003 2004 2005 2006 2007 2008 2009 2010 2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019

% av årskull på jaktprøve



Norske Elghundklubbers Forbund 
44. ORDINÆRE REPRESENTANTSKAPSMØTE 

 

Side 34 av 179 
 

 

Figur 15 Antall bandhund-prøver mellom 2011-2020. Kilde: Dogweb NKK 

 

Figur 16 Premiefordeling jaktprøver prosentvis per år. Kilde: Dogweb NKK 
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Eksteriør hos Norsk Elghund Sort 

Det er i 2020 stilt 409 hunder på utstilling, noe som gir et gjennomsnitt på 9,5, hunder på hver utstilling. Vi 

har sett på statistikk fra utstillingene som er gjennomført i 2020 ς dette gir oss statistikk for et tverrsnitt av 

populasjonen. Her er det stilt hunder født i 2010-2020, men med overvekt av hunder født i 2018-2020. 

Figuren under viser premiefordelingen i 2020: 

 

Figur 17 Premiefordeling utstilling 2020 - tverrsnitt av populasjonen. Kilde: Dogweb NKK 

 

 

Figur 18 Fordeling eksteriøre anmerkninger prosentvis på hunder stilt ut i 2020 - tverrsnitt av populasjonen 
Kilde: Dogweb NKK 

Det ligger 233 kritikker til grunn for figur 18. Hver enkelt hund har kun bidratt med 1 utstillingskritikk, og det er 

årets første kritikk som regnes med. De fleste hundene som danner grunnlaget for denne statistikken, er født i 

2018-2020.  
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Man ser at de mest hyppige anmerkningene er på fallende kryss, lavt ansatt hale, store ører og løst ringlet hale. 

Dette er anmerkninger som går igjen hvert år på Norsk Elghund Sort, men rekkefølgen kan endre seg. Det er 120 

tisper og 112 hanner med i grunnlaget. Gjennomsnittlig høyde har ikke vært beregnet i år da dette ikke er 

dokumentert på utstillingene. Høyde for tidligere år fordeler seg slik: for tispene 43,5cm og for hannhundene 

47,2cm.  Dette ligger godt innenfor rasestandarden. Fordelingen av høyde for tisper og hannhunder fordeler seg 

slik. 

 

Figur 19 Fordeling av høyde hannhunder/tisper - tverrsnitt av populasjonen. Kilde: Dogweb NKK 

 

Avlsmessig fremgang eksteriør per årskull 

Vi har også sett på statistikk for hvert årskull tilbake i tid. Figuren under viser hvor mange fra hvert årskull som har 

vært på utstilling. Eksteriøret på Norsk Elghund Sort må kunne sies å være meget godt dokumentert, da ca. 60% av 

valper i hvert årskull har vært på utstilling. Tallene for 2018 og 2019 forventes å øke betraktelig. 

 

Figur 20 Prosentvis fordeling av hunder fra årskull som stiller på utstilling. Kilde: Dogweb NKK 

Vi har også sett på premiefordelingen blant årskullene. Her er hver hund kun representert med resultater fra én 

utstilling. Hvis hunden har vært på flere utstillinger, så er den representert med sitt beste resultat. Figuren viser en 
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excellent prosent på godt over 50% for de fleste årskull ς dette er sterke resultater. Resultatene for 2018 og 2019 

vil trolig endre seg da disse hundene er stilt i ung alder ς og trolig har mye å hente på utvikling.  

 

Figur 21 Prosentvis premiefordeling per årskull - beste resultat. Kilde: Dogweb NKK 

Hvis vi snur på denne statistikken og lar hver hund, kun representere med sitt laveste resultat ς fordeler 

premieringen seg slik.  

 

Figur 22 Prosentvis premiefordeling per årskull - laveste resultat. Kilde: Dogweb NKK 

Figur 22 gir et ærlig bilde av eksteriøret hos NES, hvor hver hund kun stiller med sitt laveste resultat. Begge figurer 

gir utrykk for en bedring innen eksteriøret de siste 5 år. Spesielt i figur 20 ser man at excellent gradvis forskyver 

good. Det er her også en nedgang i hunder som har diskvalifiserende feil på utstilling. Det er ikke hentet ut 

materiale fra 2020 ς da kun et fåtall av disse hundene har rukket å nå junior-alder for utstilling.  

Avlsutvalget har en målsetning om at alle statistikker skal føres per årskull for best å kunne se avlsmessig 

fremgang. Per nå ligger ikke forholdene til rette for dette hos NKK. Dette blir først mulig i årsmeldingen for 2021. 
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Avlsutvalget for Norsk Elghund Sort takker for et meget godt samarbeid i 2020! Det legges årlig ned en stor frivillig 

innsats fra svarthund-miljøet som i stor grad bidrar til Norsk Elghund Sort`s fremgang på alle områder. Vi takker for 

et unikt samhold og engasjement for rasen! 

 

 

 

Avlsutvalget Jämthund årsmelding 2020 
Avlsutvalget for Jämthund har bestått av: 

Arne Sandin, leder  Hadeland EHK 

Ole Løite   Aust-Agder EHK 

Even Grindvollen  Vestfold EHK 

 

Utvalgets arbeidsmåte og kommunikasjon 

Den daglige kommunikasjon skjer via telefon, e ς post og SMS.  I 2017 ble det etablert en Facebook ς side. Det 
konstateres at denne blir hyppig besøkt, og utvalget vil utvikle denne videre. Det drøftes om man skal åpne for 
et diskusjonsforum på siden, men dette er foreløpig ikke aktuelt.  
 
Utvalget opplever dialogen med FS og sekretariatet som god og konstruktiv. 
 
Rasens status 
Utvikling registrerte jämthunder (valpekullregistreringer) i Norge og Norden: 

År Norge Finland Sverige Totalt 

2000 166 521 1948 2469 

2005 255 940 1729 2669 

2010 284 1325 1689 3014 

2015 381 1597 1716 3313 

2016 342 1312 1616 2928 

2017 292 1635 1716 3351 

2018 327 1490 1364 3181 

2019 448 1414 1575 3437 

2020 298 1403 1371 3072 

 

Import og eksport av valper og «ferdige» hunder 

Det ble i 2020 importert 43 individer, et noe lavere antall enn de seneste årene. 33 av disse kom fra Sverige 

(valper), mens de øvrige 10 kom fra Finland, og med unntak av en, var alle disse ferdige FIJCH.  

 

Til Sverige importeres årlig ca. 100 individer, både valper og ferdige hunder. Av disse kommer ca. 40 % fra Norge 

(kun valper), og ca. 60 % fra Finland (både valper og ferdige hunder). Eksport fra Sverige til Finland er svært 

begrenset, og eksport fra Norge til Finland er nærmest fraværende. 
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Den jaktlige utviklingen for hunder fra norsk oppdrett 

I og med at Norge hvert år eksporterer ca. 15 % av valper fra norsk oppdrett, og da først og fremst til Sverige 

er det naturlig å ta med resultatene som disse individene presterer i sitt nye hjemland for å få et rettvist bilde 

av norsk oppdrett.  

 

En samlet oversikt/ oppsummering av norsk oppdrett, inkludert resultatene til hunder som er eksportert, 

viser følgende: 

Reg.år Antall reg. Jpr f 24 mnd I % Jpr. totalt I % Ant. J(L)CH I % 

2000 166 9 5 % 26 16 % 9 5 % 

2005 255 10 4 % 32 13 % 10 4 % 

2010 284 19 7% 58 20 % 18 8 % 

2011 276 35 13 % 74 27 % 26 11 % 

2012 300 26 9 % 60 20 % 19 6 % 

2013 348 48 13 % 90 26 % 19 5 % 

2014 386 52 13 % 82 21 % 29 8 % 

2015 381 53 14 % 115 30 % 38 10 % 

2016  342 47  14 %  89  26 %   32 9 %  

2017  292  40  14%  79 27 %   23 8 %  

2018  320 64 20 %   86  27 %  23  7 % 

Oversikten viser 1) antall og andel jaktpremierte før 24 mnd. alder, 2) antall og andel jaktpremierte hittil, og 3) antall og 

andel J(L)CH hittil. Alle tallene inkluderer også resultater som eksporterte hunder har oppnådd i sitt nye hjemland. NB. For 

2018 årskullet vil andelen jaktpremierte og J(L)CH øke etter prøvesesongene 2021 0g 2022. 

 
Jaktpremieandelene i de øvrige nordiske landene 
I Sverige oppgis jaktpremieandelen til ca. 30 %, og i Finland ligger den på ca. 40 % inkludert resultater fra 
eksporterte hunder %.  
 
Status og utvikling eksteriør norsk oppdrett: 
AU mener at utviklingen av andel individer som tildeles CK pr. års ς generasjon (CK / CERT/ UCH oppnådd på 

utstillinger i Norden) gir en god indikasjon på norsk oppdretts eksteriørnivå. Nedenstående tabell viser at 

denne andelen er ganske stabil, og tilnærmet på samme nivå som Sverige og Finland. 

 

 

 

 

 

 

 

 



Norske Elghundklubbers Forbund 
44. ORDINÆRE REPRESENTANTSKAPSMØTE 

 

Side 40 av 179 
 

Tabellen/ oversikten tilkjennegir derimot at andel UCH er svært lav, og betydelig lavere enn i Sverige og 

Finland. Årsaken til dette er i første rekke den kompliserte ferden det er å imøtekomme kravene som stilles 

for å oppnå tittelen NUCH. 

Reg. år Registrert CK Andel 
Herav 
CERT 

Andel UCH Andel 

2000 122 16 13 % 11 9,0 % 3 2,5 % 

2005 255 30 12 % 17 6,7 % 7 2,7 % 

2010 284 36 16 % 16 5,6 % 5 1,8 % 

2011 276 43 16 % 20 7,2 % 11 4,0 % 

2012 300 36 12 % 14 4,7 % 12 4,0 % 

2013 347 59 17 % 27 7,8 % 10 2,9 % 

2014 386 52 13 % 23 6,0 % 10 2,6 % 

2015 381 48 13 % 6 1,6 % 4 1,0 % 

2016 342 45 13 % 6 2 % 1 1,0 % 

2017 292 39 13 % 9 1,6 % 4 1,0 % 

2018 320 33 10 % 14 4,4 % 3 1,0 % 

 

Helse 

Det er ingen kjente arvelige sykdommer av betydelig omfang som hefter ved rasen, men utvalget finner det 
riktig å viderefør/ benytte egenerklæringen fra eiere ved innmelding av avlshunder. I erklæringen må eier 
bekrefte at man ikke har kunnskap om at hunden lider av spesifikke arvelige sykdommer. Hundeeier oppfordres 
til å være ærlige/ lojale mot rasen i sin utferdigelse av erklæringen. AU er kjent med at Sverige har noe mer 
fokus på mulige arvelig lidelser, og AU følger med på dette arbeidet. 
 
Antall hunder med HD er stabilt lav. Men inntil videre anses det som rett å praktisere prinsippet om at hunder 

med C ς hofter (eller dårligere) i utgangspunktet ikke skal benyttes i avl, og dermed heller ikke godkjennes som 

avlshunder. 

HD - statistikk: 

Reg. år Registrert Røntket A/ B C (HD) D (HD) E (HD) And. HD I % 

2000 166 65 61 0 2 2 4 6,2 % 

2005 255 72 63 3 5 1 9 12,5 % 

2010 284 78 72 5 1 0 6 7,7 % 

2015 381 99 91 5 3 0 8 8,1 % 

2016 342 81 75 4 2 0 6 7,4 % 

2017 292 76 71 4 1 0 5 6,6 % 

2018 320 80 75 5 0 0 5 6,3 % 
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RAS ς DOKUMENTET OG RASESTANDARDEN 

RAS dokumentet for jämthund i Norge ble utarbeidet i 2016. I rasens hjemland Sverige ble siste revidering 

sluttført i 2018. Det norske dokumentet skal revideres i 2021, og det vil da trolig være formålstjenlig å benytte 

relevant informasjon som fremkommer det gjeldende svenske dokumentet.  

Rasestandardbeskrivelsene som benyttes i Norge avviker noe fra den svenske standarden når det gjelder 

graderingen av feil (Norge er noe «strengere»). Dette beror trolig på at Norge ikke har blitt orientert fra Sverige 

om de «lempinger» i graderingen som de har foretatt. En tilpassing mot gjeldende svensk rasestandard bør 

derfor foretas samtidig med revisjonen av RAS- dokumentet  

FREMTITIDIGE MÅL 

Jaktegenskaper 

Faktatallene viser at norsk oppdrett er på god vei mot det svenske nivået i andel jaktpremierte avkom, det vil 

si ca. 30 %, mens Finland fortsatt har en betydelig større andel jaktpremierte. Når det gjelder tidlig jakt er 

utviklingen svært gledelig. For 2018 ς årskullet er andelen jaktpremierte før 24 måneders alder oppe i hele 20 

%. Dette er den høyeste andelen noensinne, og også høyere enn siste kjente tall fra Sverige. Noen spesielt gode 

2018 - kull bidrar til dette. Uansett bør et realistisk mål være at vi i Norge skal klare å etablere oss på et nivå 

opp mot 20 % andel jaktpremierte før 24 mnd. alder, og 30 % andel jaktpremierte.  

Eksteriør 

Andelen individer fra norsk oppdrett som blir tildelt CK har gått litt tilbake sammenlignet med tidligere år, men 

norsk oppdrett ligger fortsatt på omtrent samme nivå som de øvrige nordiske landene. Eksempel: Av 2018 

årskullet er 33 av 382 så langt tildelt CK (= 10 %), mens for Finland er tallene 124 av 1382 (= 9 %). 

Helse 
Beholde dagens (gode) nivå andel HD-tilfeller, og den øvrige generelle gode helsen. 

Prioritering på kort sikt 

AU er av den oppfatning det fortsatt er rett og viktig å prioritere den jaktlige utviklingen, slik at flest mulig som 

har valgt en jämthund ender opp med en god løshund som jager tidlig. Dette selv om andelen tidlig 

jaktpremierte nå er oppe på et godt nivå, også sett i Nordisk sammenheng. 

STRATEGI FOR Å NÅ DET PRIORITERTE MÅLET: 

1. Videreføre de etablerte avlshundlistene, og vedlikeholde disse, og fortløpende vurdere om det vil være 

formålstjenlig å justere kravet til godkjenning noe opp fra dagens gjeldende krav, som er 2 x 1. premie som 

løshund (og minst 1 x Good på utstilling). 

 

2. Videreføre det etablerte 3 ς generasjoners hjelpedokumentet, som nå linkes til alle hunder på avlshund ς 

listene og til foreldrene i valpelisten. Dokumentet anslår den enkelte hunds teoretiske avlsnivå basert på 

jaktprøveresultater og kull - verdier i tre generasjoner, hvor jaktpremiering før to års alder i alle 

generasjoner tillegges betydelig vekt.  

Dokumentet er inndelt i tre bolker, hvor 1) avlshundens godkjenning, 2) jaktprøveresultater tre 

generasjoner og 3) utstillings-resultater tre generasjoner vektlegges hver for seg, og samlet 

 

3. Arbeide for at all norsk avl gjennomføres med hunder som er godkjente avlshunder. Dette gjennom å aktivt 

dokumentere den betydelige forskjellen på resultatene som oppnås for kull etter ikke premierte/ ikke 

godkjente foreldre, og kull etter godkjente avlshunder/ foreldre. 
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4. Utvikle samarbeide med oppdrettere for å kartlegge gode kull, og forsøke å oppmuntre eiere av hunder fra 

slike kull til å sette sannsynlig gode avlsindivider i «produksjon», og da på et tidlig tidspunkt. 

 

 

  

Avlsrådet for Russisk-Europeisk Laika årsmelding 2020 
Avlskontakt for Russisk-Europeisk Laika:  
Lars Ø. Taugbøl  Oslo-områdets Elghundklubb 
 
Status for årets arbeid som avlsråd for Russisk-Europeisk Laika (REL) 

¶ Rasespesifikk avlsstrategi (RAS) for Russisk-Europeisk Laika: Inneværende RAS er gyldig t.o.m. 
01.01.2023. Data gjengitt nedenfor er for populasjonen i Norge, Sverige og Finland. 

 
Avl/ populasjon 2020 

¶ Norge- Ingen kull/ registrerte importer. 

¶ Sverige- 10 valper- 8 hanner/ 2 tisper. Gjennomsnittlig Innavlsgrad på 7.1%. 

¶ Finland- 24 valper, 2 importert hunder. Gjennomsnittlig Innavlsgrad på 3.8%. 

Helse 2020 

¶ Norge- ingen resultat publisert. 

¶ Sverige- ingen resultat publisert. 

¶ Finland- 6x HD resultat. 3x Grad A, 1x Grad B og 2x Grad C. 4x AD resultat, 4x Grad 0. 0x øyelysning. 

Jaktprøver/ Bruksprøver/ Mentaltester 2020 

¶ Norge- 0 løshund elgprøver. 

¶ Sverige- 1 løshund elgprøve, 1x 1. premie. 3 løshund villsvinprøver, 2x 3. premie og 1x 1. premie. 

¶ Finland- 7 løshund elgprøver, 1x 1. premie og 1x 2. premie. 13 halsende fuglhundprøver, 1x 2. premie 
og 3x 3. premie. 

Eksteriør/ utstillingsresultat 2020 

¶ Norge- 0 REL på utstilling. 

¶ Sverige- 7 REL på utstilling. 4x Excellent, 2x Very Good, samt 1x Sufficient. 

¶ Finland- 47 REL på utstilling. 32x Excellent, 10x Very Good, 3x Good, 1x Sufficient, og 1x diskvalifisert. 

Plan for videre arbeid 

¶ Legge tilrette for informasjon for laikaeiere og potensielle valpekjøpere, også med tanke på 
samarbeid med avlsråd og kontakter i Sverige og Finland. 

¶ Se på muligheter i forbindelse med økende villsvinpopulasjon i Norge. Spesielt med tanke på hvordan 

utviklingen har vært i Sverige, der økende villsvinbestand har ført til en stigende interesse for 

laikarasene. 

¶ Jobbe videre for å få mulighet til å dokumentere rovviltarbeid også i Norge. Få godkjenning for 

«Laikarasene_Egenerklæring_Godkjenning Rovviltkontakt» eller lignende protokoll. 

¶ Oppfølging vedrørende Norsk Kennel Klubs jaktprøveregler for løshund på villsvin. Dette er et stort 

skritt i riktig retning for laikarasene. 

¶ Arbeide videre med innhenting av data og statistikk for rasen for økt kunnskap om status og 

utvikling/ årlig RAS evaluering. 
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Avlskontakt Østsibirsk Laika årsmelding 2020 
Avlskontakter for østsibirsk Laika: 
Tommy Sønsterud  Sør-Trøndelag EHK   
Terje Tovmo  Sør-Trøndelag EHK    
 

2020 har vært et positivt år for avlsarbeidet med Østsibrisk Laika. Godkjente avlshunder og kull er flytta på ny 

plattform, og ikke minst fått et større antall enn tidligere. Det er i løpet av høsten godkjent 6 kull i kategori 

1(Jaktpremiert mor og far).  

 

Registeringer 

Det ble i 2020 registrert 34 valper fordelt på 5 kull. Et av kulla er født i 2018 etter registrert i NKK. I tillegg er 

det registrert 7 importer, 5 fra Sverige, 1 fra Finland og 1 fra Russland.  

 

2 av 5 kull var innenfor avlskriteriene for kategori 1(begge jaktpremiert), som er satt for rasen.  

 

 
 

Helse 

Andel med HD er lav på norskfødte hunder, men andelen som er undersøkt er lav (15,4 % av registrerte) og 

burde vært høyere. Ikke påvist AD siste 10 år, men et lavt antall undersøkt (3,4 % av registrerte). 

 

Statistikk siste 10 år (Dogweb) 

Antall avkom 

416 
HD HD % AD AD % 

Totalt 64 15,4 % 14 3,4 % 

Fri 60 14,4 % 14 100 % 

Svak 4 1,0 % 0 0 % 

Middels 0 0 % 0 0 % 

Sterk 0 0 % 0 0 % 

  

For hele perioden fra 1983 er 22 % undersøkt, og 5 stk har grad C, dette utgjør 2 % med svak HD. Hd anses ut 

fra dette som et lite problem for rasen.  
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Avlskontak er ikke gjort kjent med andre sykdommer for rasen i 2020. 

 

Utstilling 

Til sammen har det vært vist 38 (48 i 2019) hunder på utstilling. 85 % (81 i 2019) med Excellent eller Very 

Good som resultat.  

 

 

Jaktprøver 

Laikarasene kan premieres på jaktprøver for elg og skogsfugl i Norge 

 

Skogsfugl 

Ingen starter kjent. 

 

Elg 

Det var 31 (27 i 2019) starter for rasen totalt i sesongen 2020 i Norge fordelt på 16 hunder (13 i 2019). 

(hittaalghund.se 01.03.2020). 12 (12)1 premier, 4 (2) 2-premier, 3 (1) ς 3 premie og 12 (12) 0-premie  

 

 

 

Avlskontakt Vestsibirsk Laika årsmelding 2020  
Avlskontakt for Vestsibirsk Laika: 

Gunn Marit Bertheussen  Nord-Trøndelag EHK  

 
Vi ser tilbake på et meget spesielt år der vi ser store endringer blant annet pga innstilte arrangement og kan 
gi følgende oppsummering. 
 
Fødte kull / importer: 

¶ Norge: 2 fødte kull med totalt 15 avkom. 5 importer (Sverige, Latvia og Russland). 

¶ Sverige: 44 avkom registrert på 6 kull og 11 importer. 

Ser en dobling av innavlsgraden i Sverige de tre siste år, gjennomsnitt for 2020 er på 2,4%, det vil si 

0,7% mindre enn i 2019. 
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Helseopplysninger: 

Norge:  

¶ 5x HD røntgen, resultat 3x A, 1x C og 1x D.  

¶ 2x AD røntgen, begge med resultat 0. 

Sverige: 

¶ 1x HD, resultat 1x B. 

¶ 1x AD, resultat 0. 

 

Jaktprøver / bruksprøver / Mentaltester: 

Norge: 

¶ 3 Løshundprøve elg 1 dag, resultat 1x1. premie, 1x 2.premie og 1x 0. premie. 

¶ 1 Løshundprøve elg 2 dager. Resultat 1x 1. premie  

Dette er for øvrig den første to dagers prøven på løshundprøve på elg som er gjennomført med VSL 

senere tid. 

Sverige: 

¶ 18 Løshundprøver elg, resultat 7x 1.premie, 3x 2. premie og 1x 3. premie, resterende fikk 0 eller KEB. 

¶ 13 Villsvinprøver, resultat 2x 1.premie, 1x 2. åremie, 1x 3. premie og 9x 0. premie. 

¶ 8 Viltsporprøver, derav 4 anlagsprøver der 2 er godkjent og 2 er ikke godkjent og 4 åpen klasse der 

resultatet er 2x1. premie og 2x0. premie.  

¶ 2 stk Elgsporprøve, der resultatet er 1x godkjent 0g 1x ikke godkjent. 

 

Eksteriør / utstilling: 

Norge: 

¶ 24 Vestsibirske laikaer har deltatt på 19 utstillinger. 

10 har fått excellent med ck, 8 excellent, 4 very good, 1 good og 1 fikk 0. 

Sverige: 

¶ 18 Vestsibirske Laikaer har deltatt på utstillinger, derav 1 valp. 

3 har fått excellent med ck, 4 har fått excellent, 6 har fått very good, 3 har fått good, 1 og 1 har fått 

KIP. 

1x HP i valpeklasse. 

 

Ønsket mål for 2021 

¶ Få godkjent RAS for Vestsibirsk Laika. 

¶ Få ut informasjon om Vestsibirsk Laika som rase og bruksområde til potensielle valpekjøpere. Derav 

krav til foreldre i avl. Bevisstgjøring av valpekjøperne. 

¶ Jaktprøver: ufarliggjøre og informere. Uten målbare resultat (uavhengig av premiering) så er det 

vanskelig å fremme rasen på sikt. 

¶ Informasjon om VSL på løshundprøve, fugleprøve og villsvinprøve.  

¶ Hva bør en valpekjøper se etter? 

¶ Følge med utviklingen av rasen i Norden, innhente statistikk for å holde oss oppdatert på målbar 

informasjon. 

 

 

 



Norske Elghundklubbers Forbund 
44. ORDINÆRE REPRESENTANTSKAPSMØTE 

 

Side 46 av 179 
 

Avlskontakt Svensk Hvit Elghund årsmelding 2020  
Avlskontakter for Svensk Hvit Elghund (SVE): 
Lars Dolmseth   Troms EHK 
Freddy Grønlund Salten EHK 
 

Avlskontaktene har ikke gjennomført møter, men holdt dialog gjennom telefonsamtaler, mail og sosiale 
mediegrupper for å bistå hundeeiere med forslag til avlspartnere. Avlspartnere anbefales ut fra kriterier lagd 
for rasen, kunngjort på Norske Elghundklubbers Forbund (NEKF) sin hjemmeside. 
 
Avlskontaktene støtter seg på den svenske raseklubben, og inngår i avlsrådet der. Pandemien har gitt rasen 
en stor utfordring- da vi i stor grad støtter oss på populasjonen i både Finland og Sverige. 
 
I Norge gav vi 20 anbefalinger til tispeeiere for paring i 2020. Raseklubben har videre gjennom sin avlsråd gitt 
ytterligere 10 anbefalinger i Sverige og 5 i Finland. Til tross for dette ble det i 2020 født kun 83 valper. 35 i 
Norge, 16 i Sverige og 32 i Finland (tall fra NEKF). For Norge sin del har snittet på antall valper per kull vært 
7,2 per kull. Dette kan sies å være rundt det normale når det gjelder kullstørrelse for rasen de senere år. 
 
Utfordringene har i større grad vært for tispeeiere å klare å omsette ønske om å ha et valpekull til praktisk 
handling og å gjennomføre møte med hannhund på rett tidspunkt. Avlsrådet søker å støtte i den grad vi kan, 
ved å gi tips og råd til eiere som ønsker å avle på sine hunder. Vi vil fortsette med dette i kommende år, og 
prøve å forsterke innsatsen når det gjelder å spre informasjon, tips og råd for å få flere valper født. Vi ser et 
stort behov for at rasen skal øke i antall- og for at vi må søke å ivareta bredest mulig genetisk mangfold i 
rasen. Vi vil i tiden fremover måtte vurdere å dispensere i større grad fra kravet vi per i dag har til avl. I 
hovedsak vil dette si kravet om jaktpremiering for å kunne akseptere bruk i flere kull for både tisper og 
hanner. 
 
Når det gjelder krav til HD-røntgen og AD (skulder)-røntgen så er dette et fast krav i raseklubben at hofter og 
skuldre skal være akseptable. Antall avlesninger av røntgenbilder av hofter og skuldre registret i dogweb de 
senere år viser at anslagsvis 20 til 30 % av tilveksten i rasen Svensk Hvit Elghund gjennomfører dette. Dette 
tallet skulle vi gjerne sett var høyere. Det er ønskelig at flere gjennomfører dette. Det vil kunne gi oss et enda 
bedre grunnlag for videre avl, gjennom at vi får bedre statistikk innen temaet HD/AD.  
 
Helsemessig tilstand i rasen for øvrig er et emne som raseklubben prøver å følge tett. Epilepsitilfeller dukker 
av og til opp, selv om avl på slektslinjer som har hatt tilfeller følges nøye. 
 
En stadig tilbakevendende utfordring innen sykdom er spørsmålet om hva som skyldes arv, og hva som 
skyldes miljø. Dette kan være utfordrende å svare på når det gjelder allergier som enkelte hunder utvikler. På 
generelt grunnlag utelukker vi hunder med påviste arvelige sykdommer fra avl- og er forsiktige med å bruke 
hunder i avl som er i nær slekt med slike. På samme generelle grunnlag ønsker vi å fremheve verdien av friske 
eldre hannhunder til avl. Nettopp fordi de er blitt eldre (5-10 år)-  og hvis de da er friske og har jaktlyst, er de 
meget ønsket i avl. For mer utfyllende informasjon om avl og retningslinjer for helse, se også raseklubbens 
hjemmeside, adresse; www.svenskavitaalghundsklubben.se under arkfanen «avl». 
 
I 2020 har Svensk Hvit Elghund stilt 40 ganger på utstillinger i Norge. I dette tallet ligger det at enkelte hunder 
har vært flere ganger på utstilling- så antallet forskjellige hunder som er fremvist er en plass mellom 25-30. 
Utstillingsresultatene viser at rasen generelt holder seg greit innen rasestandard på utseende og størrelse. 
 

12 Svenske Hvite Elghunder startet på løshundprøve i 2020 i Norge. 3 fikk premiering. Det var en 

førstepremie og to tredjepremier. 
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8 antall startet på bandhundprøve- 2 hunder har flere starter. 7 av de 8 er premiert, og det ligger an til at en 
hund; NO39293/17 Norma, fra Wikstadbergets Ajjko og Taiga- blir godkjent til Bandhund championat for 
2020. Vi gratulerer! 
 
Generelt er det ønskelig at flere hvithundeiere deltar på jaktprøver- da det er det som gir oss dokumentasjon 
på bruksegenskapene til rasen, og vi retter en stor takk til de hundeførere som har stilt på prøve. 
 

 

 

FS forslag til vedtak 

 

 

 

 

 

 

FS forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Forbundsstyrets årsberetning godkjennes som forbundsstyrets årsberetning for 2020 med de 

endringer som er nevnt under årsberetningen fra Eksteriørdommerkomiteen. 



Norske Elghundklubbers Forbund 
44. ORDINÆRE REPRESENTANTSKAPSMØTE 

 

Side 48 av 179 
 

Sak 8.21 Forbundsstyrets årsregnskap med revisors beretning for 2019 
 

 
 
 


